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Slovo starosty

Z MĚSTAZ MĚSTA

Vážení spoluobčané, Vracovjáci,
dovolte mi, abych reagoval na zprávy a informace, které se 

objevují nejen na sociálních sítích. Nejdříve bych se chtěl vyjá-
dřit k dopravní situaci v našem městě. 

Již v dubnu byly zveřejněny informace týkající se dopravy 
a omezení průjezdu náměstí. Tuto dopravní situaci během stav-
by řešila odborná fi rma a  rovněž podléhala schválení odboru 
dopravy a Policie ČR. Po zahájení prací na komunikaci I/54 se 
zvýšila intenzita dopravy v ul. Zahradská a Stará i přes zúžení 
silnice na výjezdu z ul. Staré do Zahradské. Přicházely dvě pro-
tichůdná oznámení a požadavky. Ten první požadoval uzavření 
ul. Zahradské, protože pro mnohé občany bylo nepřijatelné če-
kat dvě minuty na semaforu na náměstí. Druhý požadavek se 
týkal opravy nezpevněné komunikace podél železniční trati od 
nádraží do Zahradské ulice. Těmto požadavkům město nemůže 
vyhovět.

Obslužná komunikace podél železniční trati je na pozem-
cích České republiky ve správě Správy železnic. Již v minulosti 
mělo město zájem tyto pozemky odkoupit a  vybudovat stan-
dardní komunikaci. Bohužel náš požadavek byl zamítnut, včet-
ně možné opravy této cesty. Myslím, že vzájemnou tolerancí 
a malou ztrátou času při průjezdu se dá tato situace zvládnout. 
Chce to jen trochu ohledu a dobré vůle.

Stálá kritika vedení města týkající se několika oblastí včetně 
dopravy a objevující se na sociálních sítích není nic jiného než 
ideologie jedné politické strany prezentované v  našem městě 
jejím členem a  snaha ovlivnit občany města před blížícími se 
komunálními volbami.

Dovolím si podat i vysvětlení k dopravní situaci s blížícím 
se dokončením dálnice D 55 na konci Bzence, které se všichni 
kvůli nárůstu dopravy obáváme.

Z iniciativy vedení města Vracov (starosty) proběhlo něko-
lik setkání se starosty a starostkami okolních obcí. Toto setká-
ní vyvrcholilo jednáním v Uh. Hradišti s ministrem dopravy 
Mgr. Martinem Kupkou a ministryní životního prostředí Ing. 
Bc. Annou Hubáčkovou. Dále byl přítomen generální ředitel 
ŘSD, zástupci kraje Zlínského a  Jihomoravského včetně více 
než 20 starostů. Výsledek tohoto jednání včetně závazných 
prohlášení do zápisu je pro nás povzbuzující. V  červenci by 
mělo MŽP vydat souhlasné stanovisko k výstavbě dálnice od 
Bzence na Hodonín přes oblast Natura 2000. Následně ŘSD 
zahájí výběrové řízení na vypracování projektové dokumen-
tace. Velkou výhodou je, že většina pozemků je ve vlastnictví 
státu a  nehrozí prodlení stavby jako při mnoha podobných 
stavbách.

Dle optimistického vyjádření ministra dopravy by tento 
úsek měl být dokončen v roce 2028. Do návrhu se nám podaři-
lo vložit podmínku, že po dobu výstavby tohoto úseku dálnice 
nebude nákladní kamionová doprava sjíždět až ve Bzenci, ale 
bude na Hodonín svedena stávající silnicí od Uh. Hradiště přes 
Strážnici a Petrov.

Byla přijata i další podmínka, že dopravní značení před do-
končením dálnice ve Bzenci bude schvalovat vedení obcí Bzen-
ce, Vracova, Vlkoše, Vacenovic, Ratíškovic atd. Jedná se o po-
jistku, aby skutečně tranzitní kamionová doprava nejezdila přes 
Vracov a již zmiňované obce.

Věřím, že vše, co bylo dojednáno, bude platit. Předpoklá-
dám, že každý z Vás si úsudek udělá sám a nebude věřit ten-

denčním informacím na sociálních sítích, že se o město nedo-
statečně staráme.

Dále bych se rád vyjádřil k fi nančnímu hospodaření města.
Nejen na sociálních sítích kolují účelové, tendenční a  ne-

pravdivé informace o stavu fi nančních prostředků města, „od-
borné názory“ a zprávy o tom, že nebudou dokončeny stavby, 
jelikož město nemá peníze. 

Stavba technické infrastruktury a  komunikace náměstí – 
první etapa bude v podzimních měsících dle smlouvy dokon-
čena. V rozpočtu města na rok 2022 je část pokrývající náklady 
na tuto stavbu.  

Dále proběhlo výběrové řízení na projektovou dokumentaci 
obecního domu, na které se již pracuje. Stavba má platné územ-
ní rozhodnutí a po vypracování projektové dokumentace a vy-
dání stavebního povolení může být zahájena realizace stavby.

Po jednání vedení města a  paní účetní s  Českou národní 
bankou a  Sberbank je předpoklad, že budou zablokované fi -
nanční prostředky do vydání stavebního povolení uvolněny. Má 
to být základ pro stavbu obecního domu. V  žádném případě 
zadržované fi nanční prostředky neohrožují rozpočet města na 
rok 2022.

Nyní něco málo k  příjmům města. Před koncem roku se 
očekává, že začnou přicházet platby za stavební pozemky v lo-
kalitě Olšíčka. Předpokládané dokončení prodeje pozemků je 
v  šestém měsíci roku 2023. Příjem z  první etapy této lokality 
je plánován ve výši více než 40 mil. Kč. Prodejem těchto po-
zemků se městu budou peníze vracet. Financování technické 
infrastruktury a komunikace lokality Olšíčka – první etapa je 
již rovněž zahrnuto v rozpočtu na rok 2022.  

Další fi nanční prostředky město získá z prodeje pozemků na 
živnostenské domy na náměstí. 

Rada města zveřejnila záměr prodeje pozemků včetně pod-
mínek stavby v obchodní zóně v  lokalitě Padělky. Komise ur-
čená radou města kontrolovala a vyhodnotila nabídky prodeje. 
Nyní probíhají jednání o kupní smlouvě, následně bude smlou-
va předložena zastupitelstvu. Bohužel snahy některých subjek-
tů a  občanů zapříčinily odklad téměř o  dva roky. Nyní je vše 
u  konce a  částka 22 320 193 Kč přibude v  případě schválení 
zastupitelstvem na účtu města.   

Jako osoba pověřená jednáním o  změně územního plánu 
v lokalitě Padělky a následném prodeji pozemků, kterému jsem 
se aktivně věnoval, si rád vyslechnu kritiku, že se nevěnuji do-
statečnému zajištění fi nančních prostředků na provoz a rozvoj 
města.

Jako osoba odpovědná za fi nancování města spolu se svý-
mi kolegy děláme maximum. Ne vždy musí všichni s jednáním 
města souhlasit, ale nevěřte prosím, milí Vracovjané, všemu, co 
se dozvíte na sociálních sítích. Každý nový subjekt (strana) po-
stupuje před volbami stejným způsobem, kritizuje, co podle něj 
jiní dělají špatně. Projděte se po městě a sami si udělejte názor, 
co všechno vedení města dělá pro Vás, Vracovjany.            

Omlouvám se za delší vyjádření, ale nemohu jen nečinně 
sedět a přihlížet neustálému šíření takových zpráv. Přeji dětem 
krásné prázdniny a Vám všem příjemné trávení letních dní.

Jaromír Repík, 
starosta
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Zasedání RADY MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů.

Výpis ze zasedání Rady města Vracova,
která zasedala 6x v období 24. 3. až 2. 6. 2022 a mimo jiné projednala/schválila:

Rada města Vracova
• schválila účetní závěrky za rok 2021 příspěvkových organiza-

cí města, a to Veřejně prospěšných služeb Vracov, Masaryko-
vy základní školy Vracov, Mateřské školy Vracov a  Základní 
umělecké školy Vracov, u kterých nebyly zjištěny chyby a ne-
dostatky

• vzala na vědomí zprávu o  provedené veřejnosprávní kont-
role u příspěvkových organizací města a u příjemců veřejné 
fi nanční podpory z rozpočtu města a výroční zprávy o hos-
podaření příspěvkových organizací města v roce 2021

• schválila v souladu s § 102 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, 
a  § 30 zákona č. 250/2000 Sb., o  rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, rozdělení 
zlepšeného hospodářského výsledku příspěvkových organi-
zací města za rok 2021, a to do jejich peněžních fondů takto:
Subjekt Rezervní fond Fond odměn
Masarykova základní škola Vracov 43 421,21 Kč 0,00 Kč
Mateřská škola Vracov 25 476,43 Kč 0,00 Kč
Základní umělecká škola Vracov    257 684,15 Kč 64 421,00 Kč
Veřejně prospěšné služby Vracov 30 317,92 Kč   -121 269,00 Kč 

• schválila závazné ukazatele rozpočtu na rok 2022 příspěvko-
vých organizací zřízených městem Vracov v  návaznosti na 
schválený rozpočet města (v tis. Kč) 
subjekt příspěvek města  z toho limit  Použití fondu   

  na provoz platů bez  investic na:         pořízení
  zákonných  rekonstrukce,         nového
  odvodů,  modernizace,        majetku
  u VPS dále  opravy
  bez příspěvku ÚP 
  na mzdy VPP 
VPS 11 500 7 300 750   0
MZŠ   3 800    140     0   0
MŠ   1 350    130     0   0
ZUŠ      800    110 250 50

• schválila přijetí fi nanční podpory ve výši 349 800 Kč z roz-
počtu Jihomoravského kraje na poskytování sociálních slu-
žeb Pečovatelskou službou Vracov, ID 1243476, a  uzavření 
Smlouvy o poskytnutí fi nanční podpory na poskytování so-
ciálních služeb č. JMK075265/22/OSV s Jihomoravským kra-
jem, IČ 70888337, se sídlem Žerotínovo nám. 449/3, Brno

• schválila v souladu s § 102 odst. 2 písm. n) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, 
poskytování obědů do 31. 3. 2022 prostřednictvím Školní 
jídelny při Masarykově základní škole ve Vracově lidem za-
saženým válkou na Ukrajině, kteří jsou umístění v turistické 
ubytovně na Sokolovně

• v  souladu s § 102 odst. 3 zákona o obcích schválila žádost 
Linky bezpečí z.s., IČ 61383198, se sídlem 181 00 Praha 8, 
Ústavní 95, o  poskytnutí peněžitého daru ve výši 1000 Kč 
a uzavření darovací smlouvy

• schválila přijetí fi nančního daru poskytovaného společností 
ŠMÍDA GROUP s.r.o., IČ 28322215, se sídlem 696 42 Vracov, 
Borová 1711, příspěvkové organizaci města Masarykově zá-
kladní škole Vracov na stravování ukrajinských žáků. Finanč-
ní prostředky budou poskytovány měsíčně dle skutečného 
počtu vydaných obědů ukrajinským žákům, kteří navštěvují 
Masarykovu základní školu Vracov. Finanční dar bude po-
skytován měsíčně společností Šmída Group s.r.o. po vyčíslení 
částky školní jídelnou 

• schválila použití vstupného v částce 7 600 Kč, které se vybralo 
na Benefi čním pěveckém koncertu konaném dne 3. 4. 2022, na 
výdaje spojené s podporou ukrajinských uprchlíků

• schválila uzavření darovací smlouvy mezi Městem Vracov 
a spolkem Kyjovské Slovácko v pohybu, IČ 26659778, se síd-
lem 697 01 Kyjov, Masarykovo náměstí 13, podle ustanovení 
§ 2055 zákona č. 89/2012, občanského zákoníku, o  poskyt-
nutí fi nančního daru ve výši 91 060 Kč pro účely podpory 
činnosti místní akční skupiny Kyjovské Slovácko v pohybu 

• schválila žádost spolku KIWANIS KLUB SLOVÁCKO, z.s., 
IČ 26608740 o poskytnutí fi nančního daru na činnost spolku 
a přispěla částkou ve výši 2 000 Kč

• schválila žádost Zdravotního ústavu paliativní a  hospico-
vé péče, z.ú. PAHOP, IČ 04977408, o poskytnutí fi nančního 
příspěvku na činnost mobilního hospice PAHOP a přispěla 
částkou ve výši 3 000 Kč

• schválila uzavření smlouvy o poskytnutí dotace z  rozpočtu 
Jihomoravského kraje ve výši 30 000 Kč na realizaci projek-
tu „Zkvalitnění poskytovaných služeb Informačního cen-
tra města Vracova v  roce 2022“, evidovaného pod č.j. JMK 
29859/2022. Poskytnutí dotace je v souladu se z. č. 129/2000 
Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších předpisů 
a z. č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních roz-
počtů, ve znění pozdějších předpisů 

• schválila uzavření smlouvy o poskytnutí dotace z  rozpočtu 
Jihomoravského kraje ve výši 42 000 Kč na realizaci projek-
tu „Restaurování hlavního hřbitovního kříže z roku 1878 ve 
Vracově“, evidovaného pod č.j. JMK 27318/2022. Poskytnutí 
dotace je v  souladu se z. č. 129/2000 Sb., o krajích (krajské 
zřízení), ve znění pozdějších předpisů a  z. č. 250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění poz-
dějších předpisů  

Veřejná zasedání ZASTUPITELSTVA MĚSTA VRACOVA
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o ochraně osobních údajů.

Výpis ze zasedání Zastupitelstva města Vracova, které do uzávěrky příspěvků zasedalo 2x
ve dnech 15. 3. a 27. 4. 2022 a mimo jiné projednalo/schválilo:

Zastupitelstvo města Vracova
• schválilo záměr prodeje pozemkových parcel (47 pozemků 

jmenovitě v lokalitě Olšíčka), které jsou vedeny u Katastrál-

ního úřadu pro Jihomoravský kraj, Katastrální pracoviště 
Hodonín, pro katastrální území Vracov, na LV č. 10 001, a to 
ve znění předloženého návrhu zpracovaného AK Mgr. Jana 
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Jak jsme se v roce 2021 podíleli na ochraně životního prostředí?

Zwyrtek Hamplová, a ukládá městskému úřadu zveřejnit ten-
to záměr v úplném znění včetně geometrického plánu stavební 
lokality na úřední desce města od 16. 3. 2022 do 31. 3. 2022 
včetně. Schválený záměr prodeje pozemkových parcel a geo-
metrický plán bude nedílnou součástí zápisu ze zasedání 
zastupitelstva města. Dále Zastupitelstvo města Vracova 
schvaluje cenu pozemků v této lokalitě ve výši 1  500 Kč/m2 + 
21% DPH

• schválilo výsledek inventarizace majetku za rok 2021, a to 
za Město Vracov a jeho příspěvkové organizace Veřejně pro-
spěšné služby Vracov, Masarykovu základní školu Vracov, 
Mateřskou školu Vracov a Základní uměleckou školu Vra-
cov

• schválilo poskytnutí účelového příspěvku ve výši 110 400 Kč 

z rozpočtu Města Vracova za účelem spolufi nancování „Mi-
nimální sítě sociálních služeb“ ve správním obvodu obce 
s rozšířenou působností Kyjov na rok 2022 v souladu s usta-
novením § 84 odst. 4 zákona č. 128/2000 Sb., o  obcích, ve 
znění pozdějších předpisů

• schválilo žádost TJ Sokol Vracov, oddílu národní házené, 
o fi nanční příspěvek na uspořádání Mistrovství České repub-
liky v národní házené pro rok 2022 v kategorii dorostenek ve 
dnech 17. až 19. 6. 2022 a současně na oslavu výročí 80 let 
založení oddílu národní házené ve Vracově ve stejném termí-
nu a poskytne fi nanční dar ve výši 45 000 Kč z kapitoly 716 
– organizace a spolky

Ludmila Polešovská, 
tajemnice MěÚ Vracov

Díky svým obyvatelům se Město Vra-
cov může v  roce 2021 pochlubit sběrem 
starého elektra určeného ke zpětnému 
odběru a recyklaci o hmotnosti 20,83 tun. 
Na každého obyvatele tak připadá 4,56 kg 
vysloužilých spotřebičů. Byla tím snížena 
spotřeba elektřiny a  produkce skleníko-
vých plynů, celosvětově omezena těžba 
ropy a železné rudy a recyklací se pokryla 
i část dodávek mědi nebo hliníku pro prů-
myslovou výrobu.

Konkrétní přínos obyvatel vyčísluje 
Osvědčení o podílu na zlepšení životního 
prostředí, které na základě dosažených vý-
sledků vystavil kolektivní systém pro sběr 
a  recyklaci vysloužilých spotřebičů Elek-
trowin.

Vyplývá z něj, že díky našim obyvate-
lům došlo za rok 2021 k úspoře produkce 
CO2 o 245,04 tun. Víte, kolik smrků pohltí 
stejné množství CO2? 95 ks

Nebylo nutné vytěžit 12 209,57 litrů 
ropy.  Představte si, že z tohoto množství 
se pokryje spotřeba pohonných hmot auta 
např. na cestu z Prahy do Brna po dálnici 
D1, a to 457krát.

Došlo také k úspoře 125 687,74 kWh 
energie. Asi stejné množství, jako kdyby-
chom spustili cyklus myčky nádobí 125 
688krát.

Podařilo se recyklovat 11 989,70 kg že-
leza. Toto množství recyklovaného železa 
by bylo možné použít pro výrobu 492 ks 
nových praček bez nutnosti těžby železné 
rudy.

Recyklací vysbíraných spotřebičů se 
podařilo získat 422,47 kg mědi, což by 
postačilo pro ražbu 75 106 1€ mincí, nebo 
512,74 kg hliníku, který by stačil na výro-
bu 34 183 plechovek o objemu 0,33 l.

DĚKUJEME.
Ludmila Polešovská, 

tajemnice MěÚ Vracov
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Ochrana životního prostředí je pro naši společnost prioritou
Život bez elektrospotřebičů si v dneš-

ní době lze jen těžko představit. Obklo-
pují nás a staly se součástí našich každo-
denních činností. Elektrozařízení však 
obsahují množství materiálů, které po-
cházejí z neobnovitelných zdrojů. Jejich 
těžbou je významně zatěžováno životní 
prostředí. Pro zajištění sběru a recykla-
ce vysloužilých elektrozařízení si naše 
město vybralo ke spolupráci kolektivní 
systém ASEKOL. Správná recyklace vý-
robků totiž přináší životnímu prostře-
dí významnou úlevu. Jakým rozsahem 
naše město přispělo k  lepšímu životní-
mu prostředí, se dozvídáme z  environ-
mentálního vyúčtování zpracovaného 
společností ASEKOL. Díky zodpovědné 
recyklaci vznikají úspory ve spotřebě 
elektrické energie, primárních surovin, 
vody, okyselování prostředí a  produkci 
skleníkových plynů.

Certifi kát environmentálního vyúčto-
vání vyčísluje přínos našeho města Vracov 
k  ochraně přírody v  roce 2021. Vyplývá 
z něj, že díky množství námi odevzdaných 
elektrozařízení jsme uspořili 151,18 MWh 
elektřiny, 14 486,23 litrů ropy, 448,94 m3 
vody a 6,53 tun primárních surovin. Na-
víc jsme snížili emise skleníkových plynů 
CO2 ekv. o 8,20 tun a produkci SO2 ekv. 
(který zapříčiňuje okyselování prostředí) 
o 580,70 kg.

Každý kus vytříděného elektra se po-
čítá, což dokazuje příklad 100 vytřídě-
ných notebooků, které uspoří 10 MWh 
elektřiny. Takové množství odpovídá 
3leté spotřebě elektřiny rodiny žijící ve 
standardním bytu. Za 100 kg vytříděných 
elektrospotřebičů se ušetří takové množ-
ství ropy, které by stačilo na výrobu benzí-
nu pro cestu z Prahy do Paříže. Děkujeme 
všem, kteří pečlivě třídí odpad a přispívají 
tak k ochraně životního prostředí.

Environmentální vyúčtování je vypočí-
táváno pomocí studie životního cyklu vý-

robku (tzv. LCA – Life Cycle Assessment), 
která vypovídá o dopadech výroby a recyk-
lace jednotlivých elektrozařízení na životní 
prostředí. Studie zohledňuje všech šest sku-

pin elektrospotřebičů, jejichž zpětný odběr 
kolektivní systém ASEKOL zajišťuje.

Ludmila Polešovská, 
tajemnice MěÚ Vracov

Správa města
Město Vracov je samostatně spravováno 

zastupitelstvem, dalšími orgány města jsou 
rada města, starosta, městský úřad a zvlášt-
ní orgány města. Podle zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích, město spravuje své záležitosti 
samostatně. Státní správu, jejíž výkon byl zá-
konem svěřen orgánu obce, vykonává tento 
orgán jako svou přenesenou působnost.

Organizační struktura správy města
Městský úřad Vracov (dále také jen 

MěÚ) je, stejně jako ostatní obecní úřady 

v  České republice, pověřen jak výkonem 
samosprávy, tak výkonem státní správy 
v přenesené působnosti.

Zastupitelstvo města Vracova může 
být dle počtu obyvatel podle zákona o ob-
cích tvořeno 11 až 25 členy. Zastupitelstvo 
zvolené v  řádných obecních volbách ko-
naných v říjnu roku 2018 má 15 členů.

Zastupitelstvo města zřídilo v souladu 
se zákonem o obcích výbory, a to fi nanční 
a kontrolní, z nichž každý má tři členy. 

Veřejná jednání zastupitelstva svolává 
starosta města alespoň ve frekvenci jed-
nou za tři měsíce. 

V roce 2019 se uskutečnilo šest zasedá-
ní, v roce 2020 čtyři zasedání, v roce 2021 
pět zasedání a  v  letošním roce proběhlo 
v pořadí třetí zasedání Zastupitelstva měs-
ta Vracova dne 22. 6. 2022.

Rada města Vracova je tvořena pěti 
členy, starostou, místostarostou a  další-
mi třemi členy. Rada zřídila tři komise, 
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komisi sociální, sportovní a  komisi pro 
dotace a  granty a  velmi dobře pracuje 
i sbor pro občanské záležitosti. Neveřejná 
jednání rady města se konají ve frekvenci, 
kterou vyžaduje aktuální situace, obvykle 
každých 14 dní. V roce 2019 se uskutečni-
lo 25 schůzí, v roce 2020 to bylo 27 schůzí, 
v roce 2021 se radní sešli 23x a v letošním 

roce 2022 proběhla v červnu již jedenáctá 
schůze Rady města Vracova.

Městský úřad tvoří uvolněný starosta, 
tajemník a  zaměstnanci města zařazení 
do městského úřadu. Městský úřad se 
člení na tři odbory – hospodářskospráv-
ní, investiční a stavební.

V  nich jsou začleněni zaměstnan-

ci města zařazení do městského úřadu. 
Kompetence jednotlivých odborů popisu-
je organizační řád městského úřadu.

Vracov má vlastní městskou policii se 
dvěma strážníky.

Ludmila Polešovská, 
tajemnice MěÚ Vracov

Opravy památek místního významu na hřbitově
Jak jste si již mnozí všimli, v  jarních 

měsících letošního roku byl zrestaurovan 
hlavní hřbitovní kříž.

Tato památka místního významu s ne-
popíratelnou kulturně-historickou hod-
notou z roku 1878 již vyžadovala celkové 
zrestaurování, očištění, vyspravení trhlin, 
odstranění nepůvodních doplňků, revi-
zi  a  opravu základny, doplnění chybějí-
cích částí, až po zpevnění, hydrofobizaci 
a opravu písma.

Město Vracov podalo žádost o fi nanční 
podporu z dotačního programu „Podpora 
památek místního významu v Jihomorav-
ském kraji v roce 2022“. Projekt města byl 
nazván „Restaurování hlavního hřbitovní-
ho kříže z  roku 1878 ve Vracově“. A byli 
jsme velmi úspěšní! Z celkových uznatel-

ných nákladů ve výši 85 000 Kč jsme zís-
kali polovinu, tj. 42 000 Kč. (Rozsah mož-
né dotace byl 20 až 50 tisíc Kč.)

Po všech výše uvedených procedurách 
je kříž opět krásnou dominantou vracov-
ského hřbitova.

Město Vracov na konci roku 2021 po-
žádalo o dotaci na zabezpečení péče o vá-
lečné hroby, kterou vyhlásilo Ministerstvo 
obrany ČR. Dotace je určena na udržová-
ní válečných hrobů a pietních míst v dů-
stojném stavu a  na zachování památky 
vojáků a  ostatních osob, které zahynuly 
v  boji nebo v  důsledku aktivní účasti ve 
válečném konfl iktu. Předmětem akce je 
zrestaurování pietního místa Pomníku 
obětem 1. a 2. světové války z roku 1930, 
který se nachází na vracovském hřbitově.  

Na pomníku je jmenovitě zapsáno 88 pad-
lých vojáků z obou světových válek, kteří 
padli mimo vlast. U cca 48 jmen padlých 
vojáků je i medailonek s fotografi í. Bohu-
žel některé fotografi e chybí, popř. jsou po-
škozené. Písmo je hůře čitelné, objevují se 
praskliny teracca. Dle kronikáře pomník 
prošel úpravami, dokonce se i nakláněl.

Celkové náklady na projekt „Vracov – 
Oprava pomníku obětem 1. a 2. sv. války“ 
jsou vyčísleny částkou 81 000 Kč. Město 
by mohlo z dotace získat částku až do výše 
80 % nákladů. V průběhu letošního roku 
se dozvíme, zda jsme byli jako žadatelé 
u Ministerstva obrany ČR úspěšní. Dříve 
opravy pietního místa nemohou začít.  

Ludmila Polešovská, 
tajemnice MěÚ  
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Město každoročně investuje do obnovy zeleně, 
letos už byly vysázeny tisíce stromů 

Pěkný den, milí Vracovjáci, 
téma revitalizace zeleně v našem měs-

tě je z  mého pohledu velmi důležité, ba  
stěžejní. Přestože jsem informace právě 
na toto téma poměrně nedávno zveřejňo-
val na webu města a v kabelové televizi, 
neodpustím si zmínku ani zde ve Vracov-
ském zpravodaji. Věřím, že každý z nás si 
dobře uvědomuje, jak velký význam pro 
nás okolní fauna a fl óra má, jak je nezbyt-
né, abychom o přírodu pečovali a snažili 
se jí v maximální možné míře revanšovat 
za všechno, co nám nabízí. To je také pří-
pad našeho městského lesa, který krok 
za krokem, na základě odborných dopo-
ručení a stanovisek, prochází postupnou 
obnovou a regenerací. V letošním roce už 
byly vytěženy zhruba tři hektary lesního 
porostu, který vykazoval mýtní stáří, a to 
v  lokalitě ve směru na Milotice (naproti 
pily). Vytěženo zde bylo okolo 966 m3 

dřeva. Tato plocha pak byla znovu zales-
něna zhruba 30 tisíci kusy nových saze-
nic stromků, a to borovic a dubů. Velkou 
měrou se na obnově městského lesa po-
dílelo Myslivecké sdružení Dúbrava, kte-
ré brigádně vysadilo na čtyři tisíce kusů 
stromků.

Obnova zeleně se pak samozřejmě vel-
mi úzce dotýká také ulic našeho města. 
Nedávno bylo například vysazeno hned 
třináct kusů okrasných stromků sakur 
podél hlavní silnice I/54 na náměstí Míru. 

Na některých místech pak došlo i na ob-
novu městských záhonů. Ani tím vše ne-
končí. Nové stromořadí by  ve spolupráci 
s  místními včelaři mělo být v  budoucnu 
vysázeno například v lokalitě za městským 
hřbitovem. Tady by okolní krajinu měla 
vhodně doplnit jakási stezka z medonos-
ných stromů, tedy stromů vhodných pro 
včely. Osobně jsem velmi rád, že rozpočet 
našeho města pamatuje na výsadbu zeleně 
každoročně. 

Petr Fridrich, místostarosta 

Koloběžkáři, skateboardisti a bruslaři těšte se! 
Nový skatepark bude už brzy

Milí Vracovjáci, 
věřím, že tento článek udělá radost 

nejen sportovním nadšencům, ale i  těm, 
kteří mají zkrátka a  dobře radost z  toho, 
když se v  našem městě něco nového vy-
buduje, nebo zvelebí. Jak už jsem avizoval 
dříve, velké omlazovací kúry se brzy do-
čká skatepark u stadionu. Toto sportoviště 
určené pro nadšené vyznavače koloběžek, 
skateboardů či in-line bruslí se v poslední 
době bezesporu stalo jedním z nejoblíbe-
nějších, které u nás ve městě máme. Téměř 
denně, bez ohledu na aktuální roční dobu, 
se tu schází desítky mladých sportovců, 
kteří se nechtějí spokojit jen s nekonečně 
dlouhou asfaltovou cestou, ale mají chuť si 
na nejrůznějších drobných skocích a pře-

kážkách užít i trochu rozumného adrena-
linu. 

Tak jako se všechno vyvíjí, vyvíjí se 
právě i  konstrukce, tvary či nájezdové 
úhly těchto překážek a  skoků. Skatepark 
v podobě, jak jej máme u nás ve Vracově 
dnes, už dávno nesplňuje aktuální spor-
tovní a  hlavně bezpečnostní požadavky. 
Právě na tuto skutečnost pamatoval i  le-
tošní rozpočet, ve kterém je na revitalizaci 
sportovišť vyčleněno několik stovek tisíc 
korun. Ostatně, jak je v posledních letech 
už dobrým zvykem. 

Přestože aktuální situace na trhu není 
obecně moc příznivá a  výrobě tohoto 
druhu překážek se v naší republice navíc 
věnuje jen hrstka fi rem, ve výběrovém ří-

zení se podařilo zdárně vybrat odbornou 
fi rmu, která se o  revitalizaci tohoto ko-
loběžkového ráje postará. Nejvýhodnější 
nabídku předložila fi rma 4D, a to za část-
ku necelých 533 tisíc korun včetně DPH. 
Tuto nabídku následně rada města akcep-
tovala a s fi rmou tak mohla být uzavřena 
smlouva. Kompletní dodávka a  montáž 
nových skateparkových prvků je už jen 
otázkou několika málo týdnů. Hotovo by 
podle smlouvy mělo být nejpozději do 
31. srpna. Věřím, že zcela zmodernizova-
ný skatepark se stane místem, kde si mi-
lovníci koloběžek, skateboardů či in-line 
bruslí užijí spoustu příjemných sportov-
ních zážitků a chvil se svými kamarády. 

Petr Fridrich, místostarosta
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Koupaliště plné novinek a vylepšení zve k lenošení 
i aktivnímu odpočinku 

Drazí Vracovjáci, 
není to tak dávno, co jsme usedali ke 

štědrovečerní večeři.  Ani jsme se nenadáli 
a už je tady zase léto! Se sluncem zalitými 
dny je neodmyslitelně spjato i naše měst-
ské koupaliště. Letošní sezonu jsme na 
koupališti odstartovali 15. června, kdy už 
tradičně měly děti do 15 let vstup zdarma. 
Naše koupaliště kromě běžného standardu 
v podobě křišťálově čisté vody či úhledně 
upravených ploch pro relaxaci pro tuto se-
zonu nabízí i několik novinek a vylepšení. 

K těm nejzásadnějším rozhodně patří 
nově zbudované hřiště na pétanque. Tato 
původem francouzská společenská hra 
je velmi jednoduchá. Úkolem je pomocí 
hodu nasměrovat herní koule co nejblíže 
k cíli, kterým je dřevěná kulička, tzv. pra-
sátko. Zkrátka a dobře, pohodová hra, kte-

rá se k letnímu pobytu u bazénu rozhodně 
hodí. Milovníci plážového volejbalu si pak 
mohou vychutnat zápolení na kurtu se 
zbrusu novým, a pro tuto hru odpovída-
jícím, jemným pískem. A kdo by si chtěl 
v  čase mezi koupáním a  odpočinkem na 
dece třeba zlehka protáhnout tělo, ten 
určitě uvítá nenáročné posilovací prvky 

Nový pavilon ve školce se dvěma třídami i budoucnost Březíčka. 
Vedení města nespí!

Zápisy dětí do naší mateřské školy a jejich následné přijímání 
se už se železnou pravidelností rok co rok stávají předmětem nej-
různějších diskuzí na sociálních sítích. Přestože se v posledních le-
tech prakticky nestalo, aby nebyla do mateřské školy přijata všech-
na dítka, která na to mají ze zákona nárok, výpady a rozhořčené 
postoje některých rodičů bohužel nebývají ničím výjimečným.

Naše mateřská škola by se sice v brzké budoucnosti měla do-
čkat rozšíření o zcela nový pavilon, to ale na základě zcela objek-
tivních potřeb. A to především s ohledem na plánovanou výstavbu 
desítek rodinných domů v nově vznikající lokalitě Olšíčka. V této 

souvislosti si je vedení města skutečnosti s určitým nárůstem oby-
vatel dobře vědomo, a proto už také začalo podnikat první důležité 
kroky. Momentálně už je na světě studie proveditelnosti, která řeší, 
kde by mohl v rámci stávajícího areálu školky nový pavilon vyrůst, 
jak by mohl vypadat, jaké by mohl mít dispoziční uspořádání. To 
vše je nutné vyjasnit si vůbec jako první. 

Návrh vypracovaný architektem Martinem Navrkalem dopo-
ručuje vycházet ze stávající koncepce, a sice stávající objekt doplnit 
o samostatný pavilon, který bude na nynější komplex budov vhod-
ně napojen pomocí spojovacího krčku – galerie. Nově navrhovaný 
pavilon je dvoupodlažní, každé podlaží zahrnuje nejen plnohod-
notnou třídu, ale i odpovídající zázemí včetně toho pro personál. 
Návrh nového pavilonu je koncipován tak, aby zároveň byl i samo-
statně přístupný. Spolu s vybudováním nového pavilonu se dvě-
ma třídami pak jde ruku v ruce i rozšíření školní zahrady. To by 
bylo možné směrem k západu, kde město disponuje potřebnými 
pozemky. Studie proveditelnosti je velmi dobrým základem, který 
umožní provádět další nezbytné kroky k tomu, abychom v brzké 
době mohli stávající kapacitu naší mateřské školy výrazně navýšit. 

umístěné ve stínu vzrostlých stromů. Sa-
mozřejmostí pro novou sezonu jsou pak 
služby plavčíka, bohatého občerstvení, 
WC či šaten.

Pro novou sezonu, bohužel, muse-
lo v  závislosti na poměrně dramatickém 
navyšování cen energií dojít i  k  úpravě 
vstupného. Návštěvníci mohou v  letošní 
sezoně nově využít i zvýhodněné rodinné 
vstupné a nechybí ani oblíbené celosezon-
ní permanentky. Aktuální ceník včetně 
otevírací doby je k dispozici na stránkách 
Veřejně prospěšných služeb města v zálož-
ce koupaliště.

Přeji Vám, ať si na našem městském 
koupališti užijete mnoho krásných a létem 
provoněných chvil.

Petr Fridrich, místostarosta
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Když už jsem se sociálními sítěmi začal, dovolím si s nimi také 
skončit. Poměrně hojně je v poslední době ve virtuálním prostoru 
propíráno mnoho témat týkajících se našeho města, přírodní areál 
Březíčko nevyjímaje. Ať už se dočtete jakékoliv „zaručené“ a často 
i  zcela záměrně populisticky podávané informace (obzvláště teď 
před blížícími se komunálními volbami se s nimi roztrhl pomy-
slný pytel), věřte, že ani v této oblasti současné vedení města ne-
spí. Bohužel, jakékoliv zásadní investice do areálu a  jeho razant-
ní proměny jsou dosti komplikované. Významnou roli zde hraje 
například to, že Březíčko zasahuje do soustavy chráněných území 

Natura 2000 (ptačí oblast Bzenecká Doubrava – Strážnické Pomo-
raví), ale i to, že zde město Vracov není stoprocentním vlastníkem 
všech pozemků. I přesto je záměrem postupně upravit tento areál 
alespoň tak, aby zde bylo možné důstojně pořádat různé kulturní 
a společenské akce. Ostatně, aktuálně už zde našli své dočasné zá-
zemí místní skauti a v létě je zde plánováno promítání letního kina. 
Zatím jde sice o malé, ale důležité první kroky. Ono totiž ve sku-
tečnosti nic nefunguje až tak hladce, jako je tomu v pohádkách… 

Petr Fridrich, místostarosta 

Společenská kronika
Zlaté svatby
Duben 
Josef a Marie Mezihorákovi
  
Červen
Jiří a Marie Daněčkovi
Miroslav a Bronislava Paškovi

Výročí narození
Duben
80 let
Anna Lacmanová
Jan Varmuža 
Ludmila Fridrichová

91 let
Marie Mezihoráková
Eliška Chmelíčková

94 let
Marie Lukešová

Květen
80 let
Františka Kozumplíková

91 let
Františka Čajková

94 let
Františka Hadamíková

Červen
80 let
Anna Somrová
Anna Juříková
Stanislava Sečková
Jana Koutná

90 let
Ludmila Kobzová

91 let
Františka Škarecká

92 let
Marie Gasnárková

Úmrtí
Pavel Ryba
Libuše Staňková
Jindřiška Slavíková
Josef Jagoš
Alois Komoň
Marie Frýbortová
Božena Lukešová
Věra Dobiášková
Jarmila Tomaštíková
Vladimír Holek
Marie Mezihoráková
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Michaela Maršálková

Jakub Kunert

Rozálie ŠmahajováMartin Příkazský

Alex Popovič Ina RokytováDominik Půček

Josef ŠigutIsabell Baštová
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MĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOVMĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB VRACOV

Veronika MartinkováVáclav Martinek Viktor Kotrč

Krásné předprázdninové dny, milí Vracovjáci,
před námi je nejteplejší období v roce a s ním i spousta pří-

jemných letních zážitků. Ty přitom nemusí být nutně spojeny jen 
s pobytem u vody, ale například i s úžasnou atmosférou fi lmové-
ho promítání pod širým nebem. Tušíte správně! Mířím k tomu, 
co se v posledních letech stalo u nás ve Vracově už krásnou tra-
dicí. Ano, na letní kino se můžete těšit i  letos. Kvůli budování 
nového náměstí jsme pro tentokrát museli najít jiné místo pro 
náš přírodní „kinosál“. Za skvělými tuzemskými a zahraničními 
fi lmy tak letos budou diváci mířit do přírodního areálu Březíčko. 
Ani tady přitom nebude chybět zázemí v  podobě bufetu s  ob-
čerstvením, laviček či mobilního WC. Podle chuti si pak každý 
může, stejně jako tomu bylo v minulých letech při promítání na 
náměstí, přinést svou vlastní campingovou židličku nebo pikni-
kovou deku. 

A jakéže fi lmové menu pro Vás na prázdniny chystáme? Už 
v pátek 8. července zahájíme letošní letní promítací sezonu pro-
gramem pro děti, ale nejen pro ně. Připravený bude nový ame-
rický rodinný fi lm Velký červený pes Cliff ord. Aby symbolické 
vítání prázdnin mělo opravdu ten správný šmrnc, nebude chy-
bět ani tombola plná lákavých cen. Hned den na to, tedy sobota 
9. července, bude patřit dospělým. Právě pro ně připravujeme 
nový český snímek „Po čem muži touží 2“ s Jiřím Langmajerem 
a Annou Polívkovou v hlavních rolích. 

To je jen taková malá ochutnávka… Letní kino totiž bude 
promítat po celé letní prázdniny se 14denní pravidelností. Čer-
vencová představení budou začínat vždy ve 21:30, srpnová pak 
v  21:00. Program letního kina bude k  dispozici na webových 
stránkách www.kultura.mestovracov.cz.

Věřme, že počasí nám bude po celé léto přát a v hojném počtu 
si tak užijeme voňavou atmosféru fi lmových večerů pod širým 
nebem. 

V letním kině v Březíčku se těším na viděnou! 
Jana Fridrichová, 

vedoucí MKK Vracov
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INFOCENTRUMINFOCENTRUM

Letní sezóna
Letošní letní sezónu jsme zahájili v sobotu 18. června 2022. 

Stalo se tak díky získané dotaci z JMK, která nám umožnila za-
městnat na letní sezónu brigádnici. Otvírací doba našeho info-
centra se může rozšířit o  soboty a  státní svátky vždy od 10.00 
do 15.00 hodin. Turisté a cykloturisté, kteří přijedou do našeho 
města, budou mít možnost navštívit naše infocentrum, vybrat si 
z mnoha propagačních materiálů z našeho kraje, map a v nepo-
slední řadě si koupit nějakou malou upomínku. Zájemci o histo-
rii si budou moci také prohlédnout některé z našich muzeí.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOVMĚSTSKÁ KNIHOVNA VRACOV
Ke konci školního 

roku naše knihovna 
každoročně pořádá 
dvě významné akce 
pro žáky prvního 
stupně ZŠ. První 
z nich byla již tradič-
ní „Noc s  Anderse-
nem“, která se konala 
ve čtvrtek 12. května 
a  patřila žákům 3. 
ročníku. V  letošním 

roce tato akce proběhla opět trochu jinak než v minulosti. Děti to-
tiž v knihovně nepřespaly, ale i  tak byl pro ně nachystaný bohatý 
program. Nejdříve se dozvěděly něco málo o panu Andersenovi, ale 
také o Josefu Ladovi, který by letos oslavil 135. výročí narození. Ti, 
co pozorně poslouchali, neměli problém s vyřešením různých kvízů 
a tajenek, které se týkaly právě těchto osobností. Následně děti před-
stavily své kolektivní práce, které si předem připravily a  týkaly se 
dětského časopisu Sluníčko, které letos oslavilo 55. výročí od vydání 
prvního čísla. Na závěr se promítaly pohádky a jako ve správném 
kině, tak i v knihovně si během sledování krátkých pohádek Josefa 
Lady všichni pochutnávali na popcornu a džusíku. Děti samozřejmě 
neodcházely s prázdnou, od paní knihovnice obdržely malou pozor-
nost – pohlednici a knížečku – jako památku na tento den.

Ve čtvrtek 16. června se v naší knihovně uskutečnilo pasování 
žáků prvních tříd do řad čtenářů. Celkem bylo pasováno 38 prv-
ňáčků. Naši nejmenší nám ukázali, jak už umějí po celoročním úsilí 
v první třídě poznávat písmenka abecedy. Do knihovny zavítali také 
král s královnou z Písmenkového království, aby na děti dohlédli 
a mohli děti pasovat mezi právoplatné čtenáře. Děti musely složit 
zkoušku, která se skládala z přečtení krátkého pohádkového textu, 
přiřazení obrázku a  společného přečtení slibu čtenářů. Všechny 
děti prošly zkouškou na výbornou a byly za své výkony odměně-

V době letních prázdnin čekají na návštěvníky našeho města 
opět otevřené letní víkendové sklepy. Vždy v pátek a sobotu bude 
mít některé z místních vinařství otevřen svůj sklep, kde mohou 
nejen turisté, ale i místní posedět, ochutnat výborná vína a samo-
zřejmě si víno koupit s sebou domů. Termíny a rozpis otevřených 
sklepů naleznete na webových stránkách města.

Věřím, že naše letošní letní sezóna bude plná slunce a spoko-
jených turistů.

Hana Mezihoráková,  Informační centrum města Vracova

ny pasováním od samotného pana krále a upomínkovou knihou od 
paní královny. Pasování se konalo již patnáctým rokem a věříme, že 
přispěje nejen k získávání našich malých čtenářů ke čtení, ale třeba 
i jejich rodičů či prarodičů k návštěvě naší knihovny. Doufáme, že 
se z našich malých čtenářů brzy budou velcí čtenáři a stanou se tak 
pravidelnými návštěvníky.

Během prázdnin bude knihovna otevřena stejně jako každý 
rok, a to v úterý a čtvrtek od 8:00 do 11:30 a odpoledne od 14:00 do 
17:30. Od srpna bude v naší knihovně opět probíhat akce „Balení 
učebnic a knih“ každý půjčovní den až do konce září. Cena jakého-
koliv formátu je 10 Kč/ks.

Na závěr už stačí všem popřát příjemné a pohodové prožití 
letních prázdnin.
Prázdninová otevírací doba (12. 7. – 31. 8. 2022)
Úterý 8:00 – 11:30 a 14:00 – 17:30
Čtvrtek 8:00 – 11:30 a 14:00 – 17:30

Za MěK Vracov Kateřina Gasnárková
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Z MATEŘSKÉ ŠKOLYZ MATEŘSKÉ ŠKOLY

Jak se máme ve školce
V měsíci květnu probíhají na všech mateřských školách v ČR 

zápisy nových dětí. V naší mateřské škole proběhl zápis ve dnech 
4. a 5. května. Celkem bylo zapsáno 50 dětí. Žádost o přijetí po-
dalo nakonec 49 zákonných zástupců. Do prvních tříd základní 
školy a přípravné třídy odchází celkem 47 dětí. Z dětí, které již 
do školky dochází, odchází 2 děti do jiného zařízení. Celkem je 
tedy pro školní rok 2022/2023 volných 49 míst. Z výše uvedeného 
vyplývá, že byly letos přijaty všechny děti.

Děti, které školku již navštěvují, se dočkaly v měsících duben, 
květen a červen mimo běžnou vzdělávací nabídku spousty akcí.

DUBEN
Předškoláci, které rodiče přihlásili na předplatné do divadla 

ve Zlíně, vyjeli na další pohádku.
Přímo v mateřské škole proběhla pro všechny děti dvě diva-

delní představení – divadlo Matýsek a divadlo Barborka.
Dále navštívili předškoláci výukový program “Fašaňk” ve 

Skanzenu ve Strážnici a naučnou “Syslíkovu stezku” v Sobůlkách.
V  KVĚTNU jsme se svezli vláčkem u  Išů. Předškoláci ab-

solvovali čtvrté (poslední) představení na předplatné ve Zlíně. 
Navštívili jsme hasičskou zbrojnici ve Vracově, kde dětem páni 
hasiči ukázali její zařízení a seznámili děti se svou činností.

Sportovní vyžití čekalo na děti na školní zahradě při návštěvě 
trenérů fotbalistů, se kterými si vyzkoušeli fotbalový trénink.

Při cvičném požárním poplachu jsme si vyzkoušeli, jaké by 
to bylo, kdyby ve školce např. hořelo a my jsme museli okamžitě 
opustit budovu. Tento poplach byl neohlášený, tzn, že ani dospělí 
zaměstnanci nebyli dopředu informováni, takže to bylo “jako do-
opravdy”. Přesto dopadl nad očekávání – všechny děti i zaměst-
nanci opustili budovu MŠ a shromáždili se venku, kde proběhla 
kontrola přítomných, do tří minut. Děti vše zvládly opravdu dob-
ře, reagovaly na pokyny dospělých a po návratu do tříd jim byl 
učitelkami vysvětlen účel akce.
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Všechny děti vyjely na výlet vlakem do Sokolíčku do Kyjova 
a v závěru měsíce jsme společně s rodiči oslavili “Den rodiny” na 
školní zahradě. Na jeho začátku děti předvedly krátký kulturní 
program, následovaly soutěžní disciplíny, kdy děti společně s ro-
diči zdolávaly 10 stanovišť. Na závěr nechyběl táborák s opéká-
ním špekáčků a volná zábava.

Uteklo to jako voda a máme tady poslední měsíc ČERVEN. 
Pro předškoláky připravili kantoři

ZUŠ Vracov výukový program, dále předškoláci navštívili 
přípravnou třídu a 1. třídy MZŠ Vracov. Zde absolvovali jednu 
vyučovací hodinu, při které plnili úkoly jako velcí školáci, vy-
zkoušeli si, jaké to je sedět v doopravdických lavicích a setkali se 
svými staršími kamarády.

Dále jsme uspořádali rozloučení s  dětmi, které odchází do 
přípravné třídy a pasování dětí – budoucích prvňáčků- na žáky 
1. třídy, po kterém následovalo spaní ve školce.

Na dalším školním výletě jsme letos navštívili Baťův kanál, 
kde jsme “Putovali za pohádkou”.

Do konce června nás ještě čeká “Turnaj ve fotbale” - utkají se 
mezi sebou jednotlivé třídy naší školky. S napětím očekáváme, 
která třída letos vybojuje putovní pohár. Vloni to byla třída Vče-
liček, tak uvidíme, zda letos obhájí loňské prvenství.

Jako poslední akce čeká děti ještě závěrečné rozloučení s MŠ 
před prázdninami se skákacím hradem.

A pak už hurá na prázdniny!
Jak vidno, školka dětem nabízí kromě klasické vzdělávací na-

bídky spoustu nadstardantního různorodého vyžití.
O prázdninách bude MŠ v provozu v červenci, v srpnu bude 

uzavřena. Již v červenci započne ve třídách, které nebudou v pro-
vozu, generální úklid. Není toho právě málo, co musí paní uklí-

zečky během prázdnin zvládnout, aby bylo vše čisté a připravené 
(co se týče úklidu) na nový školní rok.

Přejeme všem dětem i rodičům krásné léto! Užijte si společné 
chvíle o prázdninách a 1. září se ve zdraví těšíme nashledanou!

Ivana Vaverková
ředitelka Mateřské školy Vracov

Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLYZ MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Ve čtvrtek ráno 19. květ-
na jsme my, žáci devátých 
tříd, vyjeli od školy severním 
směrem, naším cílem bylo 
Polsko - město Krakow, solné 
doly Wieliczka a vyhlazovací 
koncentrační tábor v Osvěti-
mi. Do Krakowa jsme dora-
zili v  poledne a  strávili jsme 
zde zbytek dne. Prvním cí-
lem byla gotická katedrála sv. 
Stanislava a  Václava, která je 
součástí královského hradu 
Wawel. Po zdolání příkrých 
schodů do zvonice s  největ-
ším polským zvonem zvaným 

Zikmund nás čekal krásný výhled na celé město Krakow. Dalším 
zastavením bylo sklepení krakovské katedrály, kde jsme se dozvě-
děli o historii polských králů a viděli jsme podzemní krypty, kde 
jsou uloženy ostatky významných osobností Polska.

Ulicí Floriánskou jsme se pak dostali k obrannému bastionu 
a krytému tržišti zvanému Stary Kleparz, kde jsme měli osobní 
volno. Po procházce starobylými uličkami jsme si koupili suve-
nýry, v podvečer jsme navštívili židovskou čtvrť Kaziměř a po-
znali jsme tak místa, kde se odehrává fi lm Schindlerův seznam, 
který jsme společně zhlédli ve škole. Náš první den jsme ukončili 

Výlet do Polska
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odjezdem na hotel, kde byla pro nás připravena vydatná večeře.
Hned ráno druhý den jsme se po snídani vypravili do solných 

dolů Wieliczka. Po příjezdu na místo jsme se rozdělili na dvě sku-
piny, z nichž jedna měla prohlídku v češtině a druhá v angličtině. 
Obě paní průvodkyně svůj zajímavý výklad prokládaly vtípky 
a tím nám zpříjemnily celé dopoledne.

Poslední zastávkou naší cesty byl koncentrační tábor Auschwi-
tz – Osvětim. Prohlídka nás velmi zaujala. Dozvěděli jsme se za-
jímavosti o  historii tábora a  židovských obětech druhé světové 
války. Dále jsme navštívili nedaleký vyhlazovací tábor Birkenau – 
Březinka, kde jsme u Památníku národů položili kytičku, zapálili 
svíčky a uctili tím památku všech zemřelých v tomto táboře.

Poté jsme se vydali na zpáteční cestu domů, do Vracova jsme spo-
kojení, příjemně unavení dorazili v pozdních večerních hodinách.

 Petra Hroudná a Marek Loprais

Ukrajinské děti ve škole
Válka na Ukrajině zasáhla do životů 

nejen tamních obyvatel, ale také do chodu 
naší školy.

Postupně k nám nastoupilo 14 ukrajin-
ských žáků, a to v rozpětí od předškoláků 
až po vycházející školáky. S početnou sku-
pinou dětí školou povinných přišla také 

jedna paní učitelka. Celá tato skupina byla 
ubytována ve Vracově. 

Novým žákům naší školy byla poskyt-
nuta vlastní ukrajinská třída, ve které pro-
bíhala adaptační výuka. 

Vycházející žáci, tedy žáci devátých 
tříd, se museli ihned po příchodu do Čech 

vypořádat s nelehkým úkolem – přijetí na 
střední školy. Vše se  nakonec podařilo 
zvládnout a  tito žáci mohou na zvolené 
školy po prázdninách nastoupit.

Stejně jako oni doufáme, že se budou 
moci co nejdříve vrátit zpět ke svým rodi-
nám a do svých domovů. 

Zápis do 1. tříd na školní rok 2022/23
Ve čtvrtek 28. dubna 2022 proběhl na 

Masarykově základní škole zápis do 1. tříd.  
Po dvou letech bylo opět umožněno, aby 
se budoucí prvňáčci mohli osobně setkat 
ve škole s  paními učitelkami a  předvést, 
jak jsou na školní docházku připraveni.

K zápisu se svými rodiči přišlo 65 dětí, 
které do konce srpna dovrší šest let věku. 

Do 1. třídy bylo zapsáno 48 žáků. Při 
dodatečném zápisu byli přihlášeni ještě 2 
žáci ukrajinské národnosti.

Pro 17 dětí žádají rodiče odložení škol-

ní docházky. Pro tyto žáky je v naší ško-
le zřízena přípravná třída, do níž od září 
nastoupí 15 dětí, čímž bude kapacita třídy 
zcela naplněna. 

 Hana Maňasová, 
zástupce ředitele 
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Akce MZŠ Vracov
Konečně se nám život v základní škole vrátil do svých kolejí a rozjely se akce, které patří ke konci školního roku.

Vracovský Slavíček 

Den dětí 



strana 17Červen 2022 Vracovský zpravodaj

Branný závod 
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Jménem vedení školy přejeme všem žákům pěkné prázdniny a těšíme se ve čtvrtek 1. září v novém školním roce na shledanou.
 Bronislav Chovanec, ředitel školy

Ve středu 15. června předvedl reprezentant ČR a dvojnásobný mistr Evropy v závodech historických vozů do vrchu Jaroslav Mikeš 
v naší družině dvě krasavice. Škodu 130 RS a Škodu 110 R coupé z roku 1980. 
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Z DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽEZ DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽE
Dům dětí a mládeže děkuje všem hostům, vystupujícím, pomocníkům a divákům za jejich účast na Vracovském kouzelném týdnu.
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Z VRACOVSKÉ FARNOSTIZ VRACOVSKÉ FARNOSTI

Noc kostelů 
Rok se s rokem sešel a opět je tu červen a s ním i druhý pátek, 

ve kterém obvykle probíhá akce Noc kostelů. V naší farnosti ve 
Vracově jsme se k této akci připojili kulturním i zábavným pro-
gramem. Přímo v kostele proběhla tři pěvecká vystoupení, a to 
koncert žáků ZUŠ pod vedením paní učitelky Mizue Bimkové 
a  koncert smíšeného pěveckého sboru Harmonie. Posledním 
„vystoupením“ byla noční modlitba chval vracovské scholy, která 
celou akci důstojně uzavřela. 

V mezičase těchto kulturních zážitků byla v kostele k vidění 
výstava mešních předmětů a kněžských ornátů, výstava fotogra-
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fi í ze života farnosti a  dále bylo možné nahlédnout do farních 
kronik z  20. století, což byl překvapivě zážitek, který pohladil 
duši i  polechtal bránice čtenářů. Novinkou byla komentovaná 
prohlídka kůru s varhanami, vedená paní varhanicí, a  také pro 
zájemce komentovaná prohlídka kostela. Stálým tahákem Noci 
kostelů ve Vracově byla opět prohlídka věže s hodinami a zvony.

Děti (i jejich rodiče) se vyřádily na farní zahradě při plnění 
úkolů bojové hry a také na skákacím hradě. V čajovně jsme si 

dopřáli občerstvení, které připravily vracovské tetičky.
Organizátory z farnosti potěšil zájem o tuto akci a snad byli 

spokojení i účinkující a návštěvníci našeho krásného vracovské-
ho kostela. Těšíme se na všechny, kdo se do kostela přijdou podí-
vat i při dalších příležitostech, jako jsou mše svaté, farní dny nebo 
misijní neděle, jejichž přehled včetně duchovních zamyšlení 
o. Josefa najdete na www.favracov.cz.

Jana Miklendová

ZE SPOLKŮZE SPOLKŮ

Jak možná někteří z vás vědí, město Vracov  dlouhodobě udr-
žuje přátelské kontakty s městem Žatec. I letos jsme se tak díky 
pozvání paní starostky ze Žatce a díky našemu panu starostovi 
mohli zúčastnit  tradičního Chmelfestu, který proběhl dne 7. 5. 
2022 v areálu Žateckého pivovaru a na náměstí Prokopa Velkého. 

Do Žatce jsme přijeli hned v  pátek odpoledne s  hudebním 
doprovodem a s paní ředitelkou kulturního domu Janou Fridri-
chovou. Hlavní program začínal v sobotu dopoledne na náměstí 
Prokopa Velkého, kam jsme vyrazili již oblečeni v krojích. Zde 
jsme se zúčastnili tradiční soutěže čtyřčlenných družstev, tzv. Vr-
cholného klání následovníků Lojzy Lupulína. Některé soutěžní 
úkoly byly pro nás pravda obtížnější (házení žokem, pivní štafe-
ta),  i když jsme nevyhráli, alespoň jsme se se ctí zúčastnili. Poté 
jsme se v rámci přehlídky alegorických vozů svezli na šlapohybu, 
který patří Chmelobraně Žatec. Na tomto unikátním stroji jsme 
se přesunuli do areálu Žateckého pivovaru. Zde jsme pak v rám-

Ženský sboreček Koňadra navštívil Žatec a Příbram
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ci odpoledního programu několikrát vystoupili na hlavním podiu 
a opět se setkali s vřelým přijetím od návštěvníků této akce. V areá-
lu pivovaru probíhal bohatý kulturní program a degustace několika 
druhů piva, což byla pro nás, kteří pocházíme z oblasti vinic, také 
zajímavá zkušenost.  Následující den jsme ještě navštívili rozhled-
nu Chmelový maják, která se nachází v centru města, v srdci areálu 
chmelařských technických památek. Tento maják měří 42 metrů 
a  z  jeho vrcholu je překrásný výhled na chmelařské město Žatec, 
jeho architekturu a  široké okolí. 

Výlet do Žatce jsme si moc užili. Rádi bychom poděkovali 
Chmelobraně Žatec, která se o nás vzorně postarala, a také vedení 
našeho města, že nás přizvalo k účasti na tak zajímavé kulturní akci.

Dne 11. června jsme pak společně s Cimbálovou muzikou Friš-
ka a  se třemi tanečními páry z Národopisného souboru Dúbrava 
z Dubňan navštívili město Příbram, kde tento den probíhala kultur-
ní akce Divadlo hezky moravsky. Před budovou Divadla A. Dvořáka 
v Příbrami pak již od dopoledne probíhal kulturní a doprovodný 
program, při kterém se prezentovalo mnoho vinařství z  různých 
oblastí Moravy. Koňadry pak spolu s Friškou a tanečníky z Dubňan 
přivezli do Příbrami ochutnávku moravského folkloru.   Koňadry 
nejenom zpívaly, ale i  pekly vracovské beleše, nabízely návštěvní-
kům k ochutnání vracovský fanfúch, zeľňáky či chleba se škvarko-
vou pomazánkou. Celá akce se vydařila a jsme přesvědčené, že nyní 
již mnoho obyvatel města Příbram ví, kde se nachází Vracov, a že se 
u nás krásně zpívá.  

V nadcházejícím období nás čekají další důležitá vystoupení. Již 
tradičně vystupujeme v červnu na MFF ve Strážnici a také se pilně 
připravujeme na vystoupení v hlavním programu 35. Národopisné-
ho festivalu v Miloticích, který letos proběhne 5. až 7. srpna 2022.  
Doufáme, že se s některými z vás na těchto akcích potkáme.             

Eva Neradilová
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Muzeum
V sobotu 4. a v neděli 5. června se v celém regionu Slovácka 

uskutečnily Dny otevřených památkových domků a  venkovských 
muzeí. Protože Vracov má dva tyto objekty v Barákách, zhostil se 
letošního otevření a zpřístupnění veřejnosti soubor Marýnka. Nád-
herné počasí umocnilo zážitek návštěvníků, kteří projevili zájem 
nejen o trvalou expozici, která je nejen zajímavá, ale taky velmi po-
učná, ale také o historii Vracova, jeho národopis, tance, zpěvy a zvy-
ky. Členové souboru Marýnka připravili pro návštěvníky každý den 
jeden ucelený hodinový výstup s tanci a zpěvy, ale také tradiční ob-
čerstvení z koláčků, tlačenky, škvarků a chleba s cibulí. Bonusem byl 
i košt ze vzorků vína členů souboru, čítající asi padesát vzorků vín. 
Nálada byla po celou dobu velmi pěkná, povídání s hosty a zpěvu 
a muziky bylo požehnaně, ale za největší úspěch považujeme krás-
nou návštěvnost jak cyklistů, pěších, tak i Vracovjanů, kteří se rádi 

podívali na styl života v minulých stoletích. Mnozí přiznali, že je to 
jejich první návštěva interiéru muzea, ve kterém si vyslechli něco 
z historie Vracova a co tehdejší život nejvíce ovlivňovalo. Zájem byl 
opravdový a dotazů spousta. Odhadem nás navštívilo asi 160 ná-
vštěvníků z blízkého i dalekého okolí. Přišli se podívat hosté z Hra-
diště, Zlína, Vysočiny, Brna, Prahy, ale také z blízkého okolí. Větši-
na z nich projevila zájem se do Vracova vrátit se slibem, že si příští 
akci muzeí nenechají ujít. Vstupné bylo dobrovolné, takže 3.100 Kč 
věnuje soubor Marýnka ve prospěch posílení tradic a muzea města 
Vracova. Věříme, že podobné akce slouží ke cti našeho města, a také 
k většímu pochopení zvláště dnešní mládeže, jak žili naši dědové 
a pradědové a co musely minulé generace zažít, abychom my mohli 
žít v dnešních podmínkách.

Pavel Petržela

Oslava „30 let od znovuobnovení skautingu ve Vracově
Dne 28. května 2022 vracovští skauti 

uspořádali v areálu Březíčka akci k třice-
tiletému výročí od znovuobnovení této 
organizace ve Vracově.

Počátky skautingu ve Vracově dle pa-
mětníků začaly již mnohem dříve, zřejmě 
již v době po druhé světové válce. Bohu-
žel se však z  tohoto období nedochovalo 
mnoho záznamů a není tak možné datovat 
s přesností toto období blíže.

Doložené začátky znovuobnovení 
vracovského skautingu se tak datují do 
září roku 1991, kdy ve Vracově vznikly 
samovolně a na sobě nezávisle dvě skaut-
ské družiny. Jedna pod vedením Kristýny 
Prechtlové a  Moniky Gasnárkové. Tato 
se scházela v parku u sokolovny. Druhou 
družinu vedla Martina Lukešová se svou 
sestrou Dagmar a tato se scházela v dnes 
již neexistujícím domě v  ulici Písečné. 
V měsíci říjnu téhož roku se obě družiny 
sloučily, k  vedení se přidali Markéta Ku-

nertová, Renata Lopraisová, Tomáš Hau-
ser a 1. listopadu 1991 vznikl „Druhý dívčí 
oddíl Vracov“ se dvěma družinami skau-
tek a  jednou družinou světlušek. Tento 
oddíl pracoval pod skautským střediskem 
Kyjov.

Samostatné Středisko Junáka Vracov je 
zřízeno 1. ledna 1993, ihned 7. ledna téhož 
roku vzniká „První chlapecký oddíl“ pod 
vedením Tomáše Hausera.

V  roce 2007 středisko ukončilo svou 
činnost a oddíly přešly pod středisko Ra-
tíškovice, kde jsou dodnes. V současnosti 
ve Vracově funguje oddíl Andromeda se 
čtyřmi družinami, které se scházejí každé 
pondělí a středu.

V  průběhu 30 let prošly vracovským 
skautingem tisíce dětí a  dospělých. Stře-
disko Junáka Vracov svou činnost usku-
tečňovalo nejen ve Vracově, ale i  v  Do-
maníně, Skoronicích, Vlkoši, Dubňanech, 
Těmicích, Syrovíně, Ježově a Žeravicích.
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V rámci oslav byla akce rozdělena do 
dvou částí, a to pro veřejnost se zahájením 
ve 13:00 a  od 17:30 pro pozvané bývalé 
i současné členy.

Část pro veřejnost byla zahájena slav-
nostním tradičním skautským nástupem 
ve skautských krojích, jehož neodmysli-
telnou součástí bylo zahájení akce zasek-
nutím sekyrky od jedné ze zakladatelek 
Martiny Rybové (rozené Lukešové). Poté 
se již všichni přesunuli ke svým úkolům 
či stanovištím. Pro veřejnost, a  to zejmé-
na pro děti, byla připravena stanoviště 
s  jednotlivými skautskými dovednostmi, 
které si mohly vyzkoušet. Pro všechny byl 
následně připraven táborák, kde si mohli 
opéct špekáčky či tzv. hady na klacku.

Po celou dobu byla také otevřena vý-
stava historických materiálů v  podobě 
kronik, fotek, různých zápisů i  materiá-
lů z  činnosti z  průběhu celých třiceti let. 

Výstava byla umístěna v  nové skautské 
klubovně a nutno podotknout, že se u ní 
hezky vzpomínalo a  spousta návštěvníků 
se v historických materiálech i našla.

Po ukončení části pro veřejnost se již 
v  části pro zvané zejména vzpomínalo, 
sedělo u ohně, hodně smálo a nechtělo se 
domů.

Akce se vydařila nejen díky bohaté 
účasti veřejnosti, ale i  díky zajímavému 
programu.

Vracovští skauti také rádi na tomto 
místě vyslovují velké poděkování panu 
starostovi, radním i  zastupitelům Měs-
ta Vracova za poskytnutí nové klubovny 
v  areálu Březíčka a  také za dlouholetou 
spolupráci a podporu v materiální i nema-
teriální oblasti.

Poděkování patří i těm, kteří se na akci 
podíleli, tedy všem aktivním členům vra-
covského skautingu, mezi nimiž je spousta 

mladých a skvělých lidí, a také  dříve na-
rozeným a pamětníkům začátků znovuob-
novení.

Co dodat? Skauting jako takový dává 
lidem základní životní hodnoty a  spoustu 
dovedností. Smysl pro pravdu a čest, úctu 
k přírodě i  lidem, hodnotu svobody a de-
mokracie, hodnotu přátelství a  pevného 
lidského společenství, ochotu pomoci nejen 
v nouzi a v neposlední řadě vědomí osobní 
zodpovědnosti. Ne nadarmo se mezi námi 
skauty říká: „Jednou skautem, navždy skau-
tem“. Je to něco, co zůstává hluboko v srdci 
bez ohledu na množství zážitků.

A co popřát do dalších let? Ať je jich 
minimálně víc, než jednou tolik, spoustu 
aktivních členů, pevné zázemí, radost ze 
skautování, pevných přátelství, spousty 
jedinečných zážitků a práce nejen s dětmi.

Za vracovské skauty a skautky 
Jana Varjanová
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NAPSALI JSTE NÁMNAPSALI JSTE NÁM

Ve dnech 20. – 21. května proběhla 
akce s  názvem Čí je to svaďbička. S  pří-
pravami na folklorem nabitý víkend jsme 
začali už po Novém roce. Záměrem bylo 
nejenom oprášit krásné staré zvyky, vy-
táhnout ze skříní a  krabic obřadní kroje, 
ale především také znovu po dlouhé době 
karantén a  kulturní odmlky nastartovat 
folklorní dění ve Vracově. 

Přípravám akce předcházel rozsáh-
lý výzkum v  terénu. Obcházeli jsme pa-
mětníky a  pamětnice, vyzývali vracovské 
občany k  zapůjčení dobových fotografi í, 
ze kterých jsme mohli nejen krásně určit 
vhodné krojové oblečení všech zúčast-
něných, ale také se nám díky této výzvě 
podařilo shromáždit velké množství sva-
tebních snímků, z nichž v budoucnu při-
pravíme výstavu. Spolu s ředitelkou MKK 

Čí je to svaďbička?
jsme oslovili všechna vracovská folklorní 
tělesa, z nichž se většina do pořádání akce 
aktivně zapojila. 

V  pátek 20. května proběhla v  Bará-
kách „svíca“. Tedy symbolický zvyk lou-
čení se nevěsty a  ženicha se svobodou. 
V  muzeích probíhaly tradiční předsva-
tební přípravy – pekly se koláčky, vařila 
svatební polévka, k vidění byla nevěstina 
výbava v  malované truhle, připravoval 
se tradiční koláč pro svatební mamič-
ku, chystaly se voničky pro svatebčany. 
V domečku souboru Lipina hrála k tanci 
a poslechu Cimbálová muzika Friška, ná-
vštěvníci si mohli pochutnat na svícovém 
guláši, připraveném našimi dobrovolnými 
hasiči a ochutnat vína od vracovských vi-
nařů. Dobovou atmosféru vytvářela krojo-
vaná děvčata a chlapci ze souborů Lipina 

a  Vracovjan a  svým zpěvem zpestřovaly 
večer Koňadry. 

V  sobotu ve 14.00 začal bohatý pro-
gram komentovaným oblékáním nevěsty. 
Poté přišel za doprovodu dechové hudby 
Vracovjáci překrásný průvod mládenců 
v  koženicích, družiček ve věnečcích, dětí 
v obřadních krojích „po bílu“ a ostatních 
nastrojených svatebčanů. K  příležitosti 
této akce dokonce vznikl malý mužský 
sbor, který celou akci zpěvem doprovázel. 
Svatební zvykosloví – odprášení a požeh-
nání rodičů, ptaní nevěsty a  další probí-
halo před muzeem a domečkem souboru 
Lipina. Svatební průvod poté zamířil do 
chrámu Páně sv. Vavřince, kde udělil pan 
farář požehnání všem, kdo se do akce za-
pojili. Honosný průvod po cestě na sva-
tební veselí do Baráků zastavily maškary 
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v  podání ochotníků ze spolku Nejexmí-
chu. Uvítání u  svatební tabule, zkoušky 
novomanželů a  společný slavností oběd, 
to vše se odehrálo před diváky, již netrpě-
livě očekávali příchod svatebního průvo-
du. Odpoledne pokračovalo v duchu roz-
manitých svatebních her (holení, holúbek, 
Luteránské děvče…), obřadů (házání do 
koláča) a v neposlední řadě se celou dobu 
tancovalo a  zpívalo. Ofi ciální program 
uzavřel obřad čepení a prodávání nevěsty. 

Ráda bych prostřednictvím uvede-
né kratičké reportáže vyslovila velký dík 
všem, kteří se na celé akce podíleli. Když 
jsem s  nápadem realizovat rekonstrukci 
slovácké svatby přišla v  lednu na kultur-
ní dům a požádala paní ředitelku o mož-
nost akci uspořádat, byla jsem velmi mile 

překvapena jejím souhlasem a  příslibem 
spolupráce. Následně jsme začali s  pil-
nou přípravou, scházeli se s  pamětníky, 
vedoucími souborů Lipina a  Vracovjan. 
Společně s manželem Davidem Vašulkou 
jsme připravili podrobný scénář sobotní-
ho celoodpoledního pořadu. Do realizace 
celé akce se zapojila spousta lidí, dovolte 
mi tedy na závěr všem ze srdce poděko-
vat. Jmenovitě ředitelce Klubu kultury 
Janě Fridrichové a  Haně Mezihorákové 
z Infocentra, členům souboru Lipina, čle-
nům souboru Vracovjan, dechové hudbě 
Vracovjáci, Ženskému sborečku Koňadra, 
divadelním ochotníkům Nejenxmíchu, 
cimbálové muzice Friška, „vracovským 
tetičkám“, rodině Martínkových, Jandás-
kových, místostarostovi Petrovi Fridri-

chovi za moderování akce, nově vzniklé-
mu mužskému sboru, krojovaným dětem 
i  ostatním krojovaným svatebním hos-
tům, manželům Goliášovým, schole, panu 
farářovi, hlavním protagonistům – Haně 
Martinkové, Jendovi Presovi, Magdě No-
votné, Jonáši Novotnému a Karlu Bučkovi 
a všem, kteří svou součinností, důstojným 
projevem a ochotou přispěli ke zdárnému 
konání akce. Je až s  podivem, že někteří 
místní představitelé města, jež za běžných 
okolností folklor uznávají, nevěnovali po-
zornost tak zásadní kulturní akci, na níž se 
přijeli podívat lidé z  širokého okolí. Věř-
me, že se v budoucnu podaří opět uspo-
řádat něco podobného a společně se zase 
setkat v dobré společnosti u dobré muziky. 

Markéta Vašulková

Po stopách Palackého se vydali i Vracovjané
Palackého tisícovka – vytrvalostní závod, jehož cílem bylo 

urazit 1000 km za 24 hodin. Start i  cíl byl v  Hodslavicích na 
Novojičínsku, v  rodišti Otce dějepisu. Ondra Somr a  Kuba 
Domanský šli do tohoto závodu naplno. V  pátek 3. 6. odjeli 
v poledne na strojích ČZ 175 Sport a Jawa 350 z Vracova směr 
Hodslavice, kde se zaregistrovali a čekali na start závodu, který 
byl v 17 hodin. Na start se postavilo celkem 43 odvážlivců na 
motorkách, velorexech a  hlavní účastník Pavel Hromádka na 
stroji rikša z roku 1963, kterému tento závod vymysleli a věno-
vali kamarádi k narozeninám.

Zhruba 2 hodiny po startu jste mohli vidět projet Ondru 
i  Kubu Kyjovem a  podpořit je. Po cestě měli několik ,,záchyt-
ných bodů,, spojených právě s Palackým. Např: zámky Otín, Ma-
leč, Kunín nebo Lobkovice u Neratovic, kde je Palackého hrob. 
U těchto bodů se vyfotili a pokračovali v cestě dál. Zastávky pro-
bíhaly velmi rychle v podobě natankování benzínu, nějaké ob-
čerstvení a jelo se hned dál. 

Cílem projel první závodník s  časem 22 hodin a  2 minuty. 
Kuba projel jako druhý s časem 22 hodin 11 minut a Ondra jako 
třetí s časem 22 hodin a 41 minut.

Celkovým vítězem Palackého 1000 se stal Ondra Somr, i když 
nedojel v nejlepším čase. Po cestě však nasbíral všechny ,,body,, 
a tím pádem se stal vítězem.

Kuba šel do závodu s Jawou 350 vyrobenou v roce 1992, kte-
rá bohužel nesplňovala hlavní kritérium (vozidla vyrobená do 
roku 1990), takže jel závod spíš pro radost. Jinak by měl vítězství 
v kapse. 

V limitu 24 hodin přijelo do cíle 21 jezdců ze 43.
Budeme se těšit, čím nás překvapí příště.

Martina Ostrčilová

Dobrovolníky roku 2021 se stali Vracovjáci
Dobrovolnické centrum Krok z Kyjo-

va je již od roku 2014 spojovacím mos-
tem i  centrem pro dobrovolnictví mezi 
ostatními komunitami a  občany Kyjova 
a okolí.

Od roku 2018 toto centrum organi-
zuje za podpory Městského úřadu Kyjov 
akci s  názvem ocenění Dobrovolníka 
roku. Cílem je ocenit práci dobrovolníků 
a poukázat na význam dobrovolnictví. 

Slavnostní vyhlášení ocenění Dobro-
volník roku 2020 a 2021 proběhlo v pon-
dělí 20. června 2022 ve 14:00 na nádvoří 
radnice Kyjova. Nejprve byli odměněni 

dobrovolníci nominovaní za rok 2020, 
protože se z důvodu pandemie ceremoni-
ál nemohl vloni konat a poté bylo podě-
kováno dobrovolníkům nominovaným za 
rok 2021. Ze všech nominovaných se stali 
dobrovolníky roku 2021 nadšení provo-
zovatelé zahradní Železnice 600 a  pan 
Zdeněk Iš převzal z rukou místostarosty 
Kyjova křesadlo. Hlavním cílem udělo-
vání ceny KŘESADLO je ocenit práci 
dobrovolníků, upozornit na přínos dob-
rovolnických činností v naší společnosti, 
zviditelnit příběhy vzájemné a  nezištné 
pomoci a  především podpořit další lidi 

k zapojení se do dobrovolnických aktivit.
Křesadlo je symbolické poděkování 

těm, kteří zdarma svůj volný čas věnují 
obecně prospěšným činnostem. Dobro-
volníky nominují neziskové organizace 
i sami občané.

Symbolika udělované ceny i jejího ná-
zvu je více než zřejmá: dobrovolníci jsou 
těmi, kdo pomáhají vykřesat jiskry lidství.

Děkujeme.
Ing. Ludmila Polešovská, 

tajemnice MěÚ  
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Čí je to svaďbička? - aneb věnečková nádhera
Dne 21. května letošního roku se ve 

Vracově konala ukázková slovácká krojo-
vaná svatba, tak jak ji znali naši předkové. 
Se všemi původními zvyky: „odprášání“ 
nevěsty a  ženicha, doprovodné „říkání“ 
starší drůžky, staršího mládence, ale taky 
hlavního organizátora svatby - družby. 
Pořadatelům patří velké poděkování. Vy-
hledali a připomněli zvyky, které se ode-
hrávaly v  dřívější době při každé svatbě, 
nejen krojované. 

To však jen na úvod. Podstatná byla 
nádhera vlnících se krojů. Pohled na prů-
vod děvčat ve věnečku a mládenců v širo-
kých košilích byl úchvatný. Červené mašle 
zářily a stříbrný věneček nad nimi ve slun-
ci svítil  jako  kapky čerstvé rosy na růžo-
vém keři. Nejedno oko zvlhlo dojetím nad 
tou krásou. Vracov už dlouho neviděl to-
lik nejsvátečněji oblečených mladých lidí. 
A kdo ví, kdy to opět uvidí. Naposled to 
bylo v roce 1969 při biřmování a svěcení 
zvonů.  Tradice byla daná, že věneček byl 
výhradně určen pro nejsvátečnější obřady 
v kostele. A to se také celá dlouhá léta do-
držovalo. V  této době můžeme jen těžko 
doufat, že si takové množství  krojovaných 
najde cestu do kostela při skutečné akci. 
Takže tato nádhera opět skončí v kufrech, 

kostnech nebo v almarách a dlouho ji zase 
nikdo neuvidí.

Není načase přehodnotit situaci a  do-
volit mladým svobodným děvčatům, aby 
se také mohla na HODY obléct do tohoto 
tak vzácného kroje a ukázat návštěvníkům 
z daleka široka, že ve Vracově máme oprav-
du větší množství těchto krásných krojů než 
jenom ten jeden pro stárku. Svobodná děv-
čata ji doprovodí a tím zvýrazní její důležité 
postavení mezi svobodnou chasou. Stárka 
bude odlišena jako vždy hodovou mašlí 
i tím, že se stárkem nese hodový věnec. Tak 
to bývalo, když stárka chodila v šátku na ta-
líř stejně jako ostatní drůžky.  Za současné 
situace nemá svobodná děvčica šanci se do 
věnečku „obléct“.  Každá nemá příležitost 
stát se stárkou. 

Věřím tomu, že maminky i babičky s ra-
dostí nastrojí své dcery či vnučky jako teď 
a že se nenajde mnoho těch, kteří tuto změ-
nu odsoudí. Važme si tradic, dodržujme zvy-
ky, ale také si važme toho, jaké dědictví nám 
naši předkové zanechali v krojích a ukažme 
je světu. Nenechte je molům napospas.

Do podobné situace se dostaly i naše do-
žínky. Všechny ženy, děvčata i děti se oblé-
kají do úplně prostého všedního pracovního 
oděvu. Proč? Vždyť dožínky jsou - tedy byly 

-  pro všechny velký svátek, oslava úrody. 
Všichni šli děkovat za úrodu do kostela. Měli 
důvod k radosti, nastrojili se.  Zapátrala jsem 
a sehnala fotky z let 1946, 1952, 1960, 1962, 
1963 a všude jsou svobodná děvčata na do-
žínkách v dudečkách, žádná není v pracov-
ním. Proč se tedy i teď nenastrojí a nezpestří 
průvod, tentokrát modrou krásou. Chlubíme 
se na papíře, že je ve Vracově v domácnostech 
několik tisíc krojů, proč je tedy neukážeme 
a  dožínky se odbývají ve všedních, velmi 
málo lákavých pracovních šatech.  A to pěkné 
je opět zamčené ve skříních. 

Tak Vás prosím, vyjděte do ulic v tom 
nejlepším, co máte doma. Určitě tím ni-
čemu a  nikomu neublížíte. Vždyť vidíte, 
co se děje v  posledních letech. Na hody 
se dříve taky nechodilo v černých jupkách 
a kacabajkách - v tom chodily naše stařen-
ky do kostela -  a najednou to jde. A nejen 
v  tom. Tak proč by se svobodná děvčata 
nemohla nastrojit, jak to k jejich věku ná-
leží. Ať se nevytratí radost z  oblékání do 
kroje, ale hlavně, ať ten kroj nezanikne. 

A možná, že i do toho kostela jich na 
dožínkovou či hodovou mši přijde daleko 
víc než dosud. 

Za uskutečnění se přimlouvá 
Zdeňka Goliášová 

Nečekaný nález nad Zabijákem
Ačkoliv od 2. světové války uplynulo 

již sedmdesát sedm let, ještě stále se nám 
připomíná občasnými válečnými nálezy. 
Příkladem může být letošní objev stoki-
lové letecké bomby z druhé světové války 
u hlavního nádraží v Brně. Policisté z při-
lehlých domů postupně evakuovali velké 
množství obyvatel, nakonec se jednalo asi 
o dvanáct set lidí. Vůbec nás nenapadlo, že 
se letos také ve Vracově nečekaně objeví 
pozůstatky z bojů o naši obec. 

Při naší jarní procházce v trati „Za Vi-
nohrady“ nad Zabijákem jsme si všim-
li na čerstvě hluboce zoraném poli po 
zrušeném vinohradu světlých míst s pís-
kem. Byli jsme zvědaví, zda se nám tu 
podaří najít nějaké „kuřičky“, které jsme 
v  našem mládí na Zabijáku nacházeli. 
K našemu překvapení se však místo ulit 
třetihorního vracovského moře pova-
lovalo na ornici několik hnízd vystří-
lených nábojnic. Posbírali jsme jich asi 
třicet. Hned jsem si vybavil den osvo-
bození Vracova 18. dubna 1945, kdy 
se v  časných hodinách ranních Němci 
před postupujícími Rudoarmějci stáhli 
na svahy nad Vracovem a  tam se zako-
pali. Jeden z palebných okopů byl právě 
na návrší nad Zabijákem, odkud stříleli 
proti postupujícím Rusům.   

O  nálezu nábojnic jsme informovali 
místního znalce military Tomáše Petrželu, 
který nám potvrdil, že se jednalo o  mu-
nici pro legendární pušku Mauser ráže 
7,92 mm. Tato představovala standartní 
pěchotní zbraň německého Wehrmachtu. 
Střelec měl k dispozici celkem pět nábojů 
spojených páskou, které zasunul do nábo-
jové komory. Pásky jsme na poli rovněž 

objevili. Je podivuhodné, že po tak dlou-
hé době se dostaly nábojnice orbou až 
na povrch. Tím se nám pravděpodobně 
podařilo najít pozici tehdejšího němec-
kého palebného postavení. Jak je zřejmé 
z přiložené fotografi e z místa nálezu, měl 
snajpr Wehrmachtu, vybavený touto puš-
kou s dostřelem až 2 000 m, Vracov jako 
na dlani.

Cestou z  výletu domů do Brna jsem 
si vybavoval další zážitky, které mně z  té 
doby utkvěly v  paměti. Moje manželka 
(dívčím jménem Marie Sečková) mně vy-
právěla, že byla rodiči poslaná do jedno-
ho z domů právě pod Zabijákem na konci 
Vlkošské ulici pro mléko. Bylo to v době, 
kdy Vracov byl sice už několik dní obsa-Zabiják-munice

Místo nálezu-2
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zen rumunským vojskem, ale nad Zabi-
jákem v  okopech byli ještě Němci. Když 
vešla návratím do domu na dvůr, ustrnula 
strachem. Stálo tam několik německých 
vojáků, kteří také zpozorněli. Napjatou 
situaci uklidnila domácí, která německy 
pronesla k vojákům, že se nic neděje. Bylo 
s podivem, že se Němci z okopů nad Za-
bijákem odvážně vydali do krajních domů 
na Vlkošské ulici shánět proviant.

Dále manželka vyprávěla, že se v době 
obsazení Vracova rumunskými vojáky 
jednomu z nich natolik zalíbila, že si ji vy-
hlédl jako válečnou kořist. Pod pohrůžkou 
a s namířenou zbraní ji donutil nastoupit 
do vozu a poté s ní ujížděl směrem na Vl-
koš. Naštěstí duchapřítomně zasáhl její 
starší bratr Josef, který vyhledal rumun-
ského důstojníka a  jako absolvent gym-
názia v  Kyjově ho francouzsky požádal 
o pomoc. Ten ji pak přivedl nazpět domů. 

Vracovská kronika uvádí, že před Ru-
muny nebylo nic bezpečné, třáslo se před 
nimi vše: ženy, drůbež, koně, kola, auta, 
hodinky atd. Učiteli Skácelovi odcizili 
jeho vlastní auto, marně se domáhal jeho 
vrácení nebo peněžité náhrady. Rolník Jan 
Tománek (Meriš) z č. 64 z opatrnosti zaz-
dil svého koně ve stáji, a přece jedné noci 
kůň zmizel. Zmizel také kůň rolníka Jose-
fa Bimky. Když se dozvěděli, kde Rumuni 
mají koně ustájené, oba se v noci za nimi 
vypravili do Vacenovic. Na koně zavolali 
jménem, a  když se jim radostně ozvali, 
odvedli si je domů. Rumunští vojáci byli 
vesměs neurvalí, okupovali domy, spali 
oblečení v  postelích, zatímco domácí se 
krčili po kůlnách a  sklepích. Ne všichni 
rumunští vojáci byli takoví, mnozí se cho-
vali celkem slušně. I  tak si po jejich od-
chodu Vracov oddychl. Vzpomínám si, že 
jako upomínka na ně zůstal po mnoho let 
na štítě jednoho domu v  ulici Drahy ru-
munský nápis „SAGETA MECI“, což vý-
znamově odpovídá slovům (šipka-směr), 

(střetnutí-zápas). Jednalo se asi o  udání 
směru na postupující hlavní bojovou linii 
(Hodonín – Brno).

V  době války žily ve Vracově pouze 
dvě německé rodiny, které pocházely ze 
Sudet. Jako rodilí Němci měli zapsanou 
německou národnost, nehlásili se však 
k nacismu. První rodina revírníka Rudol-
fa Schimanna bydlela v domě lesní správy 
v ulici Na Rybníčku č. 164. Oba manželé 
pocházeli z  jižních Čech. Otec Rudolfa – 
lesmistr Adolf Schimann sloužil u kníže-
te Schwarzenberga v malé šumavské obci 
Březník (německy Pürstling), jižně od 

Další německou rodinou ve Vracově 
byli starší manželé Dittrichovi. Provozo-
vali prodej tabákových výrobků a  novi-
nových tiskovin. Antonín Dittrich trafi ku 
obdržel pravděpodobně jako válečný inva-
lida. Podle přihlašovací karty uložené na 

Sušice. Dříve to byla malá osada, ve kte-
ré bylo 5 domů a žilo tam jen 38 obyvatel. 
Dnes z  osady zbyla jen hájovna, kterou 
proslavil nejznámější román spisovatele 
Karla Klostermanna „Ze světa lesních sa-
mot“. Po přestěhování do Vracova se Ru-
dolf Schimann stal revírníkem na panství 
šlechtického rodu Magnisů. Jejich syn Fe-
lix se narodil již ve Vracově. Vzpomínám 
si, že před domem lesní správy byla v době 
významných německých událostí vyvěše-
na na stožáru vlajka s  hákovým křížem, 
ale bylo to jen z úředního příkazu. V ro-
dině se mluvilo převážně česky, také jejich 
služebná a hospodyně Terezie Neničková 
(moje budoucí tchýně), u  nich pracovala 
spokojeně po mnoho let. Stala se součástí 
jejich rodiny (viz foto z jejich společného 
výletu). Po vypuknutí války žel musel je-
jich syn Felix narukovat do  Wermachtu. 
Před odjezdem si hořce postěžoval sou-
sedce tetičce Sečkové, proč musí jít bojo-
vat za Německo, když se cítí Čechem. Padl 
brzy za polského tažení v roce 1939. 

matrice MěÚ se do Vracova přistěhovali 
v květnu 1939 ze Sudet (pocházeli z Brun-
tálu). Bydleli v  podnájmu u  Presových 
na Městečku č. 17. Mluvili dobře česky 
a  nacistům nefandili. Dokonale splynuli 
s  Vracovem. V  rodině Presových jim ří-
kali panimáma a pantáta Dittrichovi. Oba 
dva ve Vracově dožili, Antonín zemřel ve 
věku 68 let v lednu 1945, Marie pak v roce 
1951. Znal jsem je velmi dobře, můj otec 
za války u nich kupoval příděl kuřiva na 
poukaz, tzv. „tabačenku“, a vždy u nich při 
nákupu rád pobesedoval. Považoval je za 
dobré přátele. Také já jsem je znal osobně 
jako příjemné lidi. Jejich syn musel rov-
něž narukovat jako Němec do Wermachtu 
a padl někde na frontě.

Koncem srpna 1942 dostala naše ro-
dina úřední příkaz k  uvolnění pronajaté 
vilky v  Bzenecké ulici č. 387. Důvodem 
bylo přeložení četnické stanice z Městeč-
ka z domu obecního úřadu v č. 202. Jako 
náhradu nám přidělili byt v domě židov-
ské rodiny bývalého obchodníka Emila 
Mayera na Čaganově, č. 474 (dnes mod-

Výlet Schimannovi

Tabák dům 17

Lesní správa

Marie Sečková

Rudolf Schimann
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litebna CČSH). Brzy jsem si tu našel nové 
kamarády, byli to Ludvík a Pepa Jagošovi 
a také Karel Mayer, syn domácích. Tvořili 
jsme dobrou partu, jako nejstarší jsem pro 
všechny vymýšlel zábavu. Vzpomínám, 
jak jsem tenkrát zhotovil jednoduchý 
epidiaskop. Použil jsem na to dřevěnou 
bedýnku od kvasnic, čočku z  brýlí, dvě 
žárovky a bylo hotovo. Byli jsme nadšeni 
dívat se na zvětšené obrázky promítané 
na prostěradlo. Pak jsem dostal nápad. Na 
kreslící papír jsem napsal reklamu „KINO 
ČAGANOV“ s pozvánkou na bohatý pro-
gram se vstupným 20 haléřů. Kluci Jago-
šovi jako manažeři oběhli děcka v  blíz-
kém okolí a  za hojné účasti (asi 10 dětí) 
se promítaly obrázky ze seriálů s  Micky 
Mausem, psem Plutem a  Rychlými šípy 
z časopisu Mladý hlasatel. Úspěch byl za-
ručen. Z tohoto období poklidného mládí 
nás jako blesk zasáhla deportace vracov-
ských židovských obyvatel, mezi kterými 
byl i náš kamarád Karel Mayer, o kterého 
jsme tím přišli. V databázi obětí holocaus-
tu lze najít osudy všech 19 deportovaných 
vracovských židů, včetně našich domácích 
– Emila Mayera, jeho manželky Irmy a je-
jich syna Karla. Všichni zahynuli v Osvě-
timi. Ještě dnes mám před očima manžele 
Graulovi, které jsem při cestě do školy po-
tkal na nádraží, když jako jedni z prvních 
čekali na sběrný vlak od Kyjova. Obdivo-
val jsem jejich smíření s osudem, protože 
se už tehdy vědělo, kam jdou.

a pití poskytnout cokoli z věcí uložených 
ve vagonech. Kšeft ování se dělo zpočátku 
potajmu v  noci, později i  za bílého dne. 
Také já jsem se s  kluky Jagošovými od-
vážil jednoho dopoledne tam vypravit. 
Nic zajímavého pro nás jsme tam neob-
jevili, jen z  jedné bedýnky jsem si nabral 
hrst plechových knofl íků s  nápisem „For 
gentleman“. Slyšel jsem strážného, který 
upozorňoval rabující na nebezpečí střelby 
z kolem projíždějících kolon ustupujícího 
vojska. A  protože i  stráže občas varovně 
vystřelili do vzduchu, aby umravnili rabu-
jící, polekali jsme se a  utekli směrem do 
lesa na Balkán. Zde jsem zahlédl hroma-
du plechových vaniček, u kterých postával 
nějaký muž. Varování stráží se potvrdilo, 
po našem útěku zde byly zastřeleny dvě 
ženy (je uvedeno v kronice Vracova). Jed-
na z  těchto vaniček náhodně doputova-
la i do naší rodiny, kde se v ní pět let po 
válce koupal náš první syn Petřík. Občas 
se ve vagonech našlo i něco cenného. Vy-
práví se, že si jeden občan z vagonu odnesl 
pěkný festovní futrál jako od houslí. Doma 
v něm pak s překvapením objevil zabalenou 
loveckou pušku s monogramem „Graf Cia-
no“. Patřila asi italskému hraběti se jménem 
Gian Galeazzo Ciano, který byl ministrem 
zahraničí fašistické Itálie a zetěm diktátora 
Benitta Mussoliniho. Byl popraven za ve-
lezradu začátkem roku 1944 se souhlasem 
Mussoliniho.

Marie Zavadilová, rozená Kudlíková, 
ve vyprávění volně navazuje. Můj bratr Jo-
sef Kudlík také vzpomínal, jak před Vra-
covem na Padělkách zůstal stát německý 
vlak plný ukořistěných věcí. Přestože 
Němci vlak hlídali,  Vracovjané tam cho-
dili, aby si něco z kořisti odnesli. O strážné 
se asi velení již moc nestaralo, a tak trpěli 
nedostatkem jídla. Taťka namazal dva po-
řádné krajíce chleba sádlem a poslal Josefa 
za vojákama, aby na nich vymámil tabák, 
kterého tam asi měli dost. Vojáci museli 
mít hlad, když mu porozuměli a pakl tabá-
ku donesl dom. Bylo tam taky železářské 
zboží. Jakšovi na Ernestově stavěli dům, 
a tak tam Josef běžel, aby si došli taky něco 
nabrat, hlavně hřebíky. Strýc Slávek Kud-
lík, taťků bratr, si taky dovezl bednu a v ní 
50 kg hřebíků. Ještě teď, po tak dlouhé 
době nějaké mají.

U  nich za fronty taky spávali Němci, 
ale důstojníci. Tetička Anežka upekla bá-
bovku a měla ji v kuchyni na stole. Já jsem 
tam zrovna došla, když důstojníci stáli na 
dvoře u  okna kuchyně a  hleděli dovnitř 
a ukazovali na tu bábovku. Anežka pocho-
pila, a tak milou bábovku vynesla na dvůr 
a  ti se do ní hned pustili. Asi dlouho nic 
takového nejedli a byli hladoví. U Kudlíků 
měli taky díry po kulkách ve zdi a  tetič-
ka Anežka dlouho nedovolila je opravit, 
i když se líčilo, aby to byla připomínka na 

Koncem března 1945 se rozneslo, že 
mezi Vlkošem a  Vracovem, kde se říká 
„U  Kameňa“, stojí dlouhá řada vagónů, 
které byly plné různých věcí, které Němci 
ukořistili a již je nestačili odvézt do Říše. 
Uloupenou kořist hlídala stráž několika 
vojáků. Někteří z nich byli ochotni za jídlo 

těžkou válečnou dobu. 
Když se blížila fronta v  roce 1945, 

kdo mohl, šel se schovat do Baráků – do 
sklepů. Kudlíci měli díl v  Parlamentě č. 
15. Můj otec Josef Kudlík a  bratři odešli 
první z domu, aby tam přenesli potřebné 
věci a  nachystali, co bylo třeba pro delší 
pobyt ve sklepě. Já s mamičků a se stařen-
ků jsme ještě chystaly peřiny a nějaké jíd-
lo. Už si dávaly nošu s peřinama na záda, 
když před naším zastavili němečtí vojáci 
a tři páry koní s dělem, že si u našeho dělo 
postaví a budou ostřelovat nepřítele. Do-
staly jsme strach, a  tak mě mamička po-
slala do Baráků za taťků. Běžela jsem, co 
mně nohy stačily, ale už se všude střílelo. 
Zrovna tam šel strýček Dilňařů, a tak mě 
pomohl schovávat se u  zdí, kam kulky 
nedoletěly. Když jsem doběhla do sklepa, 
všichni se divili, že jsem tu cestu přežila 
ve zdraví. Než jsem udýchaná a vyděšená 
všecko vysvětlila, už jsme zahlédli stařen-
ku s  mamičků. Povídali, že naštěstí, než 
vyšly z  domu, vojáci najednů nasedli do 
vozů a rychlo odjeli. Asi je odvolali vysí-
lačků. Nedovedete si představit tu hrůzu, 
kterů jsme prožili v představě, že nám to 
všechno rozbombardují, dům, dobytek, 
drůbež. Pak jsme se dozvěděli, že měli 
další dělo u kapličky svaté Anny, ale to jim 
vyhodili do povětří, a  tak tam asi museli 
nastoupit tito, co byli u našeho.

Když se situaci trochu uklidnila, vrá-
tili jsme se domů. Hned nato ale přišli 
tři němečtí vojáci a  chtěli nocleh. Taťka 
jim vysvětloval, že nemáme volné poste-
le a  děcka už spí. Měli jsme jen kuchyň 
a izbu a bylo nás šest. Byli ale celkem sluš-
ní, řekli, že se vyspí na zemi. Ale pocit to 
byl hrozný, spát v jedné místnosti s cizími 
vojáky, kteří mají vedle sebe pušky! Brzy 
ráno v klidu odešli.

O něco později se k nám dobývali ruš-
tí vojáci. Když jim taťka řekl, že nemáme 
místo, rozkázali, že oni budou spát v po-
steli a my na zemi. Do postele vlezli i s bo-
tama. Naštěstí se nic zlého nestalo a ráno 
taky v klidu odešli. Další den se rozletěla 
vrata a do dvora vjela tři rumunská auta. 
Než jsme stačili zjistit, co se děje, dvě auta 
odjela – ti z  toho prvního auta je poslali 
pryč. A taky se chtěli ubytovat, ale tito vo-
jáci se uložili ve stodole. Šli si ulovit králí-

Karel Mayer 1933

1962-Vracov Na Rybníčku
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ka a chtěli, aby mamka z něho uvařila gu-
láš. Ale i pro nás, pro děcka a museli jsme 
jíst zároveň s nimi.

Náš domek stojí na rozcestí u kříža – 
teď Jiráskova ulice – na všechny strany je 
dobrý výhled, tak asi proto si ho všichni 
vyhlídli. I když s dělem naštěstí odjeli, tak 
rozstřílené zdi jsme měli jako řešeto ještě 
dlouho po válce. 

Já jsem za války chodila do školy, do 
měšťanky. Asi koncem čtyřicátého čtvr-
tého roku jsme museli měšťanku uvolnit 
německému Hitlerjungen, kteří se tam 
ubytovali a každý den chodili okolo naše-
ho cvičit na Nivy – Dobralesy – dnes za 

koupalištěm. Měli tam natahané dráty, 
které podlézali, a  udělané překážky, přes 
které skákali a  přelézali. Měli jsme tam 
pole, a tak jsme viděli, jak tvrdě trénovali. 
Ve škole jim musela vařit vracovská děv-
čata, která pracovala ve dvoře na Hoškové 
konzervárně (na Bimkovém).

Hned za Vracovem poblíž domu Pe-
trželových na trati stály tři cisternové va-
gony plné naft y. Jednoho letního rána se 
zjistilo, že někdo otevřel uzávěry. Naft a 
tekla proudem, až zaplnila příkop podél 
dráhy. Lidi si tam chodili naft u nabírat do 
kýblů a natírali tím ploty i vrata. V kronice 
městyse Vracova se píše, že naft u prý vy-

pustili z vlaku železničáři, kteří pracovali 
do noci na nějaké opravě ve Vlkoši, a když 
šli pěšky domů do Moravského Písku, tak 
ji vypustili. Když se na to přišlo, začalo vy-
šetřování. Chodila kontrola a byla z toho 
hromada problémů. Hledali záškodníky. 
Naštěstí přišel 18. duben 1945 a osvoboze-
ní Vracova. Po převratu se prý hlásilo 92 
vlastenců o odměnu za tento vlastenecký 
čin. Ekologická škoda byla značná a  ne-
rostla tu tráva po mnoho let.

Podle vyprávění pamětníka Lubomíra 
Kolka (94 let) a Marie Zavadilové (rozené 
Kudlíkové – 89 let) zpracovali RNDr. Petr 
Kolek a Zdeňka Goliášová.

ZE SPORTUZE SPORTU

Národní házená Vracov
Mistrovství České republiky v kategorii dorostenek pro rok 

2022 a oslavy 80 let vzniku národní házené ve Vracově.
Od pátku 17. června probíhalo v házenkářském areálu na So-

kolovně Mistrovství České republiky dorostenek. Účastníky to-
hoto mistrovství byli jednotliví vítězové svých oblastí, a to Stará 
Ves nad Ondřejnicí za Severomoravskou oblast, Dobruška za Vý-
chodočeskou oblast, Stará Huť za Středočeskou oblast, Žatec za 
Severočeskou oblast, Přeštice za Západočeskou oblast a domácí 
Vracov jakožto vítěz Jihomoravské oblasti. Mistrovství se hraje 
formátem každý s každým dle předem rozlosovaného klíče, do-
mácí družstvo tak v rozpise utkání nemá žádnou výhodu.

V  pátek dopoledne nastoupily vracovské dorostenky proti 
družstvu Žatce. O vítězi tohoto utkání nebylo pochyb od prvních 
minut, domácí hráčky postupně navyšovaly brankový rozdíl až 
na poločasových 14:5. Ve druhé půli se do hry dostala kompletně 
celá lavička a výsledek narostl až na skóre 25:10 pro Vracov.

Průběh druhého utkání se Starou Vsí měl podobný průběh 
jako první utkání, pouze s tím rozdílem, že v poločase svítil stav 
13:4 pro domácí a na konci utkání slavily domácí hráčky vítězství 
25:9, tedy téměř totožný výsledek jako proti Žatci.

Sobotní dopolední utkání proti Přešticím bylo předčasným 
fi nále mistrovství. Jak Vracov, tak Přeštice patřily k největším as-
pirantům na titul mistra republiky. Domácím děvčatům se vstup 
do utkání povedl výborně a v polovině poločasu vyhrávala 8:2. 
Zlom v  utkání nastal v  okamžiku, kdy trenér Přeštic vyměnil 
svou brankářku, od té doby střílely vracovské útočnice branky 
pouze sporadicky. Poločasový stav 10:5 dával stále velkou nadě-
ji, že dorostenky dotáhnou utkání do vítězného konce. Bohužel 
domácím útočnicím se ve druhé polovině utkání povedlo vstřelit 
pouze 3 branky. Soupeřkám z Přeštic se 10 sekund před koncem 
utkání povedlo vstřelit vyrovnávací branku na 13:13 a zápas tak 
skončil z pohledu Vracova velmi smutnou remízou.

Dle pravidel Mistrovství, pokud mají dvě nebo více družstev 
na konci turnaje stejný počet bodů, o lepším umístění rozhodne 
vzájemné utkání (což byla v tomto případě remíza), dalším kri-
tériem v pořadí je celkový rozdíl vstřelených a obdržených bra-
nek. Od sobotního odpoledne tak nastaly závody mezi Vracovem 
a Přešticemi v tom, kdo své soupeře více porazí a na konci bude 
mít lepší celkové skóre.

Do druhého sobotního utkání nastoupila naše děvčata pro-
ti Dobrušce. Přestože se první půle střelecky nejlépe nevydařila, 

poločasový rozdíl byl pouze 10:4, závěrečné skóre přineslo rozdíl 
o  21 branek po výsledku 25:4, což dávalo do závěrečného dne 
více než slušné šance v závodu s Přešticemi.

Po ukončení druhého hracího dne začal program výročních 
oslav. Nejprve z  rukou starosty města získal ocenění Čestného 
občana za celoživotní práci v  házené „boss“ vracovské házené 
Jaromír Kunický, poté zasloužilý hráči ve věkové kategorii 60+ 
a  nakonec děvčata, která v  roce 2017 vyhrála historicky první 
titul mistrů republiky pro náš oddíl. Po předávání ocenění ná-
sledoval pouliční turnaj mužů a žen, v ženách se sešla tři pláno-
vané družstva Severu, Středu a  Jihu, v mužích se složila pouze 
dvě družstva, a to Sever a Jih. Výsledky těchto pouličních utkání 
nejsou podstatná, šlo především o to si utkání užít.

V  neděli před polednem čekal děvčata poslední zápas, a  to 
proti Staré Huti. Nejprve však hrály Přeštice s Dobruškou, po-
ločasový stav o  šest branek ve prospěch Přeštic vypadal velmi 
nadějně, nicméně Přeštice se ve druhé polovině utkání rozjely 
a uštědřily Dobrušce debkakl v poměru 33:10, což pro naše děv-
čata znamenalo, že musela v posledním utkání zvítězit o 12 bra-
nek. Přestože v poločase naše děvčata vedla o 7 branek a ve druhé 
půli zbývalo navýšit náskok již jen o 5 branek, z druhé půle se 
stala „jedna velká křeč“, po které na konci utkání svítil stav 17:13 
pro Vracov, což znamenalo, že mistrovský titul putuje do Přeštic.

Přestože se vracovským dorostenkám nepodařilo byť jen 
těsně dosáhnout na titul Mistra republiky, i tak se jedná o velký 
úspěch, který nenastává automaticky každý soutěžní ročník.
Konečné pořadí Mistrovství:
1. Přeštice
2. Vracov
3. Dobruška
4. Stará Huť
5. Žatec
6. Stará Ves
Individuální ocenění
Kateřina Salvová – nejužitečnější hráčka družstva
Adéla Chlustinová – 3. nejlepší útočnice
Barbora Slavíková – 2. nejlepší obránkyně
Aneta Lopraisová – 1. nejlepší obránkyně
Kateřina Slavíková – 1. nejlepší brankářka

Po konci Mistrovství pokračoval opět doprovodný program 
výročních oslav, tentokrát poměřili své síly mezi sebou vracovští 
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mladší žáci a žákyně a staré gardy mužů a žen. V průběhu neděl-
ního odpoledne byly oceněny naše dorostenky za „nejúspěšněj-
ší generaci vracovské házené“, děvčata za osm let, co jsou spolu, 
v posledních sedmi letech vždy skončila na závěrečné akci (Mis-
trovství nebo Pohár České republiky) vždy na medailové pozici.

V průběhu všech tří dnů byla ve vracovské Sokolovně k vi-
dění výstava fotografi í, kronik, pohárů, dresů a  míčů mapující 
8oletou historii házené ve Vracově.

Libor Bulička, trenér dorostenek

FC VRACOV

MUŽI
Tým mužů hrál v této sezóně v Okresní soutěži III. třídy ve 

skupině A, bohužel se nám opět nepodařilo postoupit do Okres-
ního přeboru, když skončil na nepostupovém 2. místě.

Trenérem je Ivo Gaspar a vedoucím týmu Radek Zajac.

Výsledky jarní části:
FC VRACOV - Baník Dubňany B  0 : 3
FK Vlkoš B - FC VRACOV   1 : 3
FC VRACOV - Slavoj Moravany  2 : 0
FK Milotice B - FC VRACOV  3 : 3
FC VRACOV - SK Kostelec  8 : 1
Sokol Žádovice - FC VRACOV 1 : 5
FC VRACOV - Sokol Vřesovice 7 : 1
Baník Lužice - FC VRACOV  1 : 2
FC VRACOV - NESYT Hodonín  2 : 2
TJ Mikulčice - FC VRACOV  1 : 1

Rk. Družstvo Záp. + 0 -       Skóre      Body
1 Baník Dubňany B 20 19 0 1 99:21 57
2 FC VRACOV 20 15 4 1 62:23 49
3 FK Vlkoš B 20 10 3 7 55:40 33
4 NESYT Hodonín 19 9 3 7 45:42 30
5 FK Milotice B 20 8 5 7 48:54 29
6 Sokol Žádovice 20 7 2 11 41:57 23
7 Sokol Vřesovice 20 7 2 11 63:69 23
8 Slavoj Moravany 20 6 4 10 47:59 22
9 Baník Lužice 20 6 2 12 35:49 20
10 TJ Mikulčice 19 5 3 11 32:76 18
11 SK Kostelec 20 1 4 15 27:64 7

FOTBALOVÉ JARO 2022 DOROST
Dorost hrál krajskou soutěž I. A třídy sk. C pod vedením tre-

néra Pavla Poláška a vedoucího týmu Bronislava Chovance.

Výsledky jarní části:
TJ Slavoj Rohatec - FC Vracov  1 : 3
FC Vracov - TJ Starý Poddvorov  1 : 0
TJ Sokol Hroznová Lhota - FC Vracov 4 : 0
FC Vracov - TJ Slovan Bzenec   1 : 5
SK Krumvíř - FC Vracov   0 : 1
Velká nad Veličkou - FC Vracov  6 : 2
FC Vracov - FC Lipov   7 : 1
FC Vracov - TJ Sokol Dambořice   2 : 1
TJ Moravan Lednice - FC Vracov  3 : 0
FC Vracov - FKM Podluží   1 : 3
FC Vracov - FK Baník Ratíškovice   1 : 5
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Rk. Družstvo Záp. + 0 -      Skóre    Body
1 FK Baník Ratíškovice 24 20 3 1 158:25 63
2 TJ Moravan Lednice 24 20 3 1 116:29 63
3 TJ Slovan Bzenec 24 14 4 6 89:36 46
4 TJ Sokol Hroznová Lh. 24 14 0 10 69:54 42
5 Hovorany/Čejkovice 24 11 5 8 65:47 38
6 FKM Podluží 24 11 2 11 65:63 35
7 TJ Sokol Dambořice 24 10 4 10 62:51 34
8 SK Krumvíř 24 9 3 12 68:78 30
9 TJ Starý Poddvorov 24 9 3 12 45:73 30
10 FC Vracov 24 8 4 12 50:61 28
11 Velká nad Veličkou 24 8 3 13 46:85 27
12 TJ Slavoj Rohatec 24 4 1 19 32:124 13
13 FC Lipov 24 0 1 23 21:160 1

STARŠÍ ŽÁCI
Účast starších žáků v jarní části sezony 2021/2022
Přípravu na jarní sezonu tým zahájil ihned po Novém roce, 

kdy byly tréninky soustředěny do vracovské haly a  na umělou 
trávu do Strážnice. Příprava byla zpestřena soustředěním s  tý-
mem dorostu na Mlýnkách.

První mistrovské utkání jsme odehráli na domácím hřišti FC 
Pálava Mikulov, kde kluci vydřeli výhru.  Další mistrovské zápasy 
následovaly v  týdenním rytmu. V  těchto zápasech  se klukům 
dařilo jak vyhrávat, tak občas utrpěli porážku a v několika pří-
padech byla vidět na konečném ukazateli skóre i remíza. V ko-
nečném účtování spojenému týmu starších žáků patřila pěkná 
6. příčka.

Co však pro trenéry Jirku Šafáře a Ondřeje Okénku bylo důle-
žité, byl fakt, že se kluci snažili celou dobu  o kombinační fotbal, 
a to i při nepříznivém průběhu utkání.

Na závěr je nutné popřát klukům ročníku 2007 hodně úspě-
chů ve starší kategorii a taky celému týmu velmi pěkné a na zá-
žitky bohaté prázdniny.

Leoš Fridrich, 
vedoucí týmu

Výsledky jarní části 1. B třídy krajské soutěže starších žáků.
TJ Moravan Lednice - Bzenec/Vracov   8:1
Bzenec/Vracov - Dubňany/Mutěnice    7:1
FC Pálava Mikulov - Bzenec/Vracov   0:1
Bzenec/Vracov - FC Hustopeče    8:1
Bzenec/Vracov - TJ Sokol Dambořice   1:5
SK Slatina - Bzenec/Vracov     3:3
SK Krumvíř - Bzenec/Vracov     0:4
Bzenec/Vracov - FKM Podluží    2:0
FC Kyjov 1919 - Bzenec/Vracov    10:1
Bzenec/Vracov - RAFK        0:8
Velké Pavlovice/Rakvice – Bzenec/Vracov 1:1
Bzenec/Vracov - SK Šlapanice    13:1

Rk. Družstvo Záp. + 0 -      Skóre    Body
1 TJ Moravan Lednice 24 24 0 0 102:10 72
2 RAFK 24 21 0 3 238:22 63
3 TJ Sokol Dambořice 24 17 1 6 113:48 52
4 SK Slatina 24 13 4 7 64:57 43
5 FC Kyjov 1919 24 13 1 10 94:58 40
6 Bzenec/Vracov 24 12 4 8 85:74 40
7 FC Hustopeče 24 12 3 9 46:61 39
8 Velké Pavlovice/Rakvice 24 9 6 9 51:54 33
9 SK Krumvíř 24 7 1 16 36:100 22
10 FKM Podluží 24 5 3 16 19:59 18
11 SK Šlapanice 24 3 4 17 15:100 13
12 FC Pálava Mikulov 24 3 1 20 15:104 10
13 Dubňany/Mutěnice 24 2 2 20 21:152 8

MLADŠÍ ŽÁCI
Po zimní přípravě před mistrovskými zápasy 1. B třídy kraj-

ské soutěže mladší žáci odehráli přípravné utkání se sdruženým 
týmem Dubňany/Mutěnice na umělé trávě v  Dubňanech, kde 
jsme prohráli 1:0. Po přípravném utkání odehráli mladší žáci mi-
strovské utkání jarní části.

Výsledky jarní části 1.B třídy krajské soutěže mladších žáků.
TJ Moravan Lednice - Bzenec/Vracov   5:2
Bzenec/Vracov - Dubňany/Mutěnice    2:7
FC Pálava Mikulov - Bzenec/Vracov   0:5
Bzenec/Vracov - FC Hustopeče    1:3
Bzenec/Vracov - TJ Sokol Dambořice   5:1
SK Slatina - Bzenec/Vracov     0:3
SK Krumvíř - Bzenec/Vracov     1:3
Bzenec/Vracov - FKM Podluží    3:2
FC Kyjov 1919 - Bzenec/Vracov    6:2
Bzenec/Vracov - RAFK        3:4
Velké Pavlovice/Rakvice – Bzenec/Vracov 2:1
Bzenec/Vracov - SK Šlapanice    4:3

Sestava mladších žáků (fotka v příloze):
Zleva: Trenér a vedoucí týmu Roman Hrabec,
hráči: Ondřej Kudláč, Tomáš Chovanec, Robin Poláček,
hráč a brankář - Tomáš Hrabec, David Prokeš, Filip Fridrich, Mi-
chal Dobešek, Jonáš Paták, Jan Dvořan a trenér Olin Bábík
druhá řada: Arťom Anaňjev, Jakub Zábranský, Dominik Eliáš, 
Mark Tovpenluk, Jiří Vidurek, Sam Frelich
vpředu: hráč a brankář - Jáchym Baťka
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Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 FC Hustopeče 24 20 3 1 95:35 63
2 TJ Moravan Lednice 24 17 5 2 122:32 56
3 RAFK 24 16 5 3 80:23 53
4 Dubňany/Mutěnice 24 16 2 6 78:38 50
5 Velké Pavlovice/Rakvice 24 12 5 7 51:42 41
6 FC Kyjov 1919 24 9 6 9 87:59 33
7 Bzenec/Vracov 24 10 2 12 71:86 32
8 SK Slatina 24 9 4 11 52:64 31
9 SK Šlapanice 24 8 3 13 76:95 27
10 TJ Sokol Dambořice 24 8 0 16 51:71 24
11 FC Pálava Mikulov 24 6 1 17 48:81 19
12 SK Krumvíř 24 3 3 18 48:111 12
13 FKM Podluží 24 2 1 21 39:161 7

Mladší žáci se loučí s ročníkem 2009, který přechází do star-
ších žáků a mladší žáci přivítají ročník 2011 do svých řad.

Chtěli bychom popřát všem hráčům mnoho úspěchů v nové 
sezoně.

Trenéři mladších žáků Oldřich Bábík a Roman Hrabec

STARŠÍ PŘÍPRAVKA
V  jarní sezóně 2022 jsme absolvovali soutěž skupiny Střed 

A v okresním přeboru. Trénovali jsme dvakrát týdně v pondělí 
a ve čtvrtek, jeden týden ve Vracově a další ve Bzenci. Do naší 
skupiny bylo přihlášeno 10 týmů a kluci vybojovali krásné druhé 
místo. Musím všechny kluky moc pochválit za snahu, bojovnost 
a výkony, které předváděli.

Hráči ročníku 2011- Samuel Frelich, Michal Dobešek, Lukáš 
Podhorský, Ondřej Běhula, Matěj Lucký, Tomáš Pechal, Vladi-
slav Nekrasov. Ročník 2012- Lukáš Tomek, Josef Churý, Matthias 
Schneider, Marek Pres, Jaroslav Lunga, Kryštof Šafář, Matyáš Ša-
fář, Daniel Anaňjev, Michal Drozdy

Trenéři starší přípravky – Jaroslav Lunga, Pavel Merkl St.

Skupina STŘED
Mutěnice – Bzenec/Vracov  3:17
Bzenec/Vracov – D.Bojanovice  15:6
Svatobořice -  Bzenec/Vracov  8:4
Bzenec/Vracov – Hovorany  11:3
Velká nad Vel. - Bzenec/Vracov 8:4
Bzenec/Vracov – Kyjov B  12:5
Prušánky – Bzenec/Vracov  1:24
Bzenec/Vracov – Lipov   24:0
Vnorovy – Bzenec/Vracov  10:22

MLADŠÍ PŘÍPRAVKA
V  této kategorii hrají sdružené týmy fotbalových klubů FC 

Vracov a TJ Slovan Bzenec, včetně některých dětí i z Vlkoše.
Tréninky v jarní části sezóny probíhaly opět střídavě ve Vra-

cově a ve Bzenci. Trénovalo se 2x týdně, a to v pondělí a ve čtvr-
tek. V sudých týdnech ve Vracově a v lichých týdnech ve Bzenci. 
Stejně tak se střídala jednotlivá domácí mistrovská utkání.

V  jarní části soutěže jsme měli v  okresních soutěžích dva 
týmy této kategorie.

Tým A byl složený převážně z hráčů ročníku narození 2013 
a doplněný o některé hráče 2014. Tým B pak z ostatních hráčů 
2014 a mladších. Pro jarní část sezóny došlo dle dohody týmu 
a OFS Hodonín k rozdělení týmů na tři skupiny, a to podle vý-
konnosti a výsledků z podzimní části. Náš tým A tak nastupoval 
ve skupině STŘED a tým B ve skupině ZÁKLAD. V těchto ka-
tegoriích se nevedou žádné tabulky, protože je trendem nehrát 
v tomto věku vůbec na výsledky a tím nevytvářet tlak na začína-
jící malé fotbalisty, zapisují se jen výsledky utkání.

Skupina STŘED
Mutěnice – Bzenec/Vracov  10:18
Bzenec/Vracov – D.Bojanovice  17:7
Svatobořice -  Bzenec/Vracov  17:5
Bzenec/Vracov – Hovorany  11:12
Velká nad Vel. - Bzenec/Vracov 19:4
Bzenec/Vracov – Kyjov B  11:14
Prušánky – Bzenec/Vracov  9:12
Bzenec/Vracov – Lipov   12:19
Vnorovy – Bzenec/Vracov  13:34

Skupina ZÁKLAD
Bzenec/Vracov – Strážnice  11:22
Uhřice – Bzenec/Vracov   12:8
Bzenec/Vracov – Těmice   8:20
Kněždub – Bzenec/Vracov  4:6
Bzenec/Vracov – KEN Veselí n/M. 5 :16
Čejkovice/Šardice – Bzenec/Vracov 11:4
Bzenec/Vracov – Ratíškovice B  8 :18
Rohatec – Bzenec/Vracov  11:5
Bzenec/Vracov – Lužice   7:10
Kyjov C – Bzenec/Vracov  7:12  

Na závěr sezóny proběhl v neděli 5. 6. také závěrečný turnaj 
v Šardicích, rovněž  se tyto týmy zúčastnily tradičního turnaje ve 
Vacenovicích v sobotu 11. 6.  

Závěrem bychom rádi uvedli, že velice rádi mezi námi přiví-
táme nové zájemce o fotbal. Přiveďte své děti mezi nás, stačí jen 
kontaktovat trenéry nebo rovnou přivést děti na trénink.

Trenéři - Petr Mezihorák, Martin Londin, Lukáš Londin, Ví-
tězslav Homola.

Horní řada zleva: Lukáš Podhorský, Kryštof Šafář, Michal Drozdy, 
Michal Dobešek, Samuel Frelich, Ondřej Běhula, Trenér - Jaroslav 
Lunga
Spodní řada zleva: Vladislav Nekrasov, Jaroslav Lunga, Matyáš Ša-
fář, Marek Pres a brankář Matthias Schneider
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Pouliční turnaj Vracova se konal za 
krásného letního počasí v  sobotu 18. 6. 
2022.V prvním zápase  Starce - Osmek šel 
do vedení v prvním poločase Osmek bran-
kou Martina Mezihoráka (nyní ve službách 
Baníku Ostrava). Hrála se útočná kopaná 
se šancemi na obou stranách . O výsledku 
utkání rozhodla poslední minuta, kdy Star-
ce zahrávaly trestný kop. Martin Kordula 
(z B. Ratíškovice)  nejprve trefi l zeď, potom 
ale zatáhl míč k  brankové čáře a  po jeho 
centru Ríša Bednařík lehce vyrovnal na 1:1. 
O  vítězi tak rozhodovala zajímavá střelba 
pokutových kopů. Šťastnějším týmem byl 
Osmek, který proměnil 9 a Starce 8. 

Ve druhém zápase hráčsky nabušené 

Městečko (např. mladíci Matyáš Loprais 
a Matyáš Mívalt FK Hodonín, Jakub Podkal-
ský Zbrojovka Brno ), přehrálo Čaganov 2:0. 
Nejprve se ale Radek Knee prezentoval tvr-
dou střelou z 28 m do břevna.  Potom se už  
střelecky prosadili zkušení borci Lukáš Říha 
a Šimon Loprais , kteří vyzráli na zkušeného 
Zálešáka. Na druhé straně Městečko podpo-
řil výborným výkonem Radim Šebesta.

V souboji o 3.místo nám předvedli bor-
ci Starců a Čaganova také rychlý a útočný 
fotbal se šancemi na obou stranách. Opět 
byli týmům oporou oba golmani jak Mar-
tin Bábík, tak Adam Zálešák. Starce šly do 
vedení po smolné vlastní brance Čaganova 
a druhou trefu zařídil rychlík Martin Kor-

dula.Takže 3.místo si vybojovaly Starce 
po výhře 2:0.

Ve fi nále tedy svedly souboj týmy 
Městečka a Osmeku. Oslabený Osmek se 
sice snažil ohrozit několikrát výborného 
Šebestu v bráně, ale zahřmělo na druhé 
straně, když se nechytatelnou střelou 
z  levé strany na zadní tyč trefi l Domi-
nik Podkalský. Na druhé straně skončila 
střela Marka Macůcha na břevně.  Osme-
ku ve druhé půli už ubývaly síly, čehož 
využil Lukáš Říha, který prostřelil Domi-
nika Vrablice v bráně Osmeku podruhé. 
Městečko tak za předvedený výkon zís-
kalo prvenství zaslouženě.

Jiří Kudlík

Pouliční turnaj

MINIPŘÍPRAVKA
V této kategorii jsou úplně ti nejmenší fotbaloví adepti roč-

níky narození 2015 a mladší. Trénují také společně, tzn. Bzenec 
a Vracov (Vlkoš) dohromady pod vedením nových trenérů Jiří-
ho Dolany, Petra Kratochvíla a Ladislava Moudrého.   

Během jarní části sezóny odehrál tento tým několik trénin-
kových utkání a na závěr se také zúčastnil turnaje ve Vacenovi-
cích, který náš tým dokonce vyhrál, takže velká gratulace.
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Velikonoce v muzeích
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